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PROTOKÓŁ NR VIII/2022 
z obrad VII Sesji Zwyczajnej  Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

która odbyła się w dniu 23 czerwca 2022r. w godz. 13.00 – 17.35. 
w sali 129 A Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój. 

 
Podjęto uchwały: 
 
 
VIII.105.2022 uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
VIII.106.2022  uchwała w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok   
 
VIII.107.2022  uchwała w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
VIII.108.2022 uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2022-2024   
 
VIII.109.2022  uchwała w sprawie ustanowienia Nagrody Gospodarczej 

Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
VIII.110.2022  uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów   

 
VIII.111.2022  uchwała w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Sesji 

Rady Miasta na II półrocze 2022r. 
 
VIII.112.2022  uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady 

Miasta na II półrocze 2022r. 
 
VIII.113.2022  uchwała w sprawie szczegółowych zasad zwrotu wydatków za 

świadczenia z pomocy społecznej z zakresu zadań własnych   
 
VIII.114.2022  uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w 

Gminie Jastrzębie-Zdrój, w roku szkolnym 2022/2023   
 
VIII.115.2022  uchwała w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług 

świadczonych przez miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia 
oraz wysokości cen za te usługi   

 
VIII.116.2022  uchwała w sprawie nadania imienia Przedszkolu Specjalnemu w 

Jastrzębiu-Zdroju   
 
VIII.117.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu Arki Bożka  

– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 

VIII.118.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu Barbary 
 – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
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VIII.119.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu Bogoczowiec  

– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
VIII.120.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu Chrobrego  

– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
VIII.121.2022   uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu Gwarków  

– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
VIII.122.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu Jastrzębie Górne  

i Dolne – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
VIII.123.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu Morcinka  

– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
VIII.124.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu Pionierów  

– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
VIII.125.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu Przyjaźń  

– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
VIII.126.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu Staszica  

– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
VIII.127.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu Tuwima – jednostce 

pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
VIII.128.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu Zdrój – jednostce 

pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
VIII.129.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu Złote Łany  

– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
VIII.130.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu Zofiówka 

– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 

VIII.131.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Osiedlu 1000-lecia 
Szeroka – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój 
  

VIII.132.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Sołectwu Borynia  
– jednostce pomocniczej Miasta Jastrzębie-Zdrój   

 
VIII.133.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Sołectwu Bzie – jednostce 

pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
VIII.134.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Sołectwu  

Moszczenica – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 

VIII.135.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Sołectwu Ruptawa  
– Cisówka – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
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VIII.136.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Sołectwu  
Skrzeczkowice – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie- 
Zdrój   
 

VIII.137.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Sołectwu Szeroka 
 – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 

VIII.138.2022  uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie dla Gminy Jastrzębie-Zdrój na lata 2022 
– 2026   
 

VIII.139.2022  uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu na nieruchomościach gruntowych, 
stanowiących własność Gminy Jastrzębie-Zdrój, położonych  
w Jastrzębiu-Zdroju w rejonie ul. Prostej i ul. Leśnej. 
 

VIII.140.2022  uchwała w sprawie nadania statutu Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w Jastrzębiu-Zdroju   
 

VIII.141.2022  uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXVIII/609/2005 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 stycznia 2005r. w 
sprawie ustalenia sposobu sprawiania pogrzebu osobom do 
tego uprawnionym przez miasto Jastrzębie-Zdrój  

 
VIII.142.2022  uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej 
stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-Zdrój, położonej przy 
ul. Rostków   

 
VIII.143.2022  uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej 
własność Miasta Jastrzębie-Zdrój położonej przy ul. 
Kombatantów  

 
VIII.144.2022  uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej 
stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-Zdrój, położonej przy 
ul. Sielskiej   

 
VIII.145.2022  uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 

nieruchomości stanowiących własność Miasta Jastrzębie-Zdrój 
odpłatnymi służebnościami gruntowymi oraz drogową     

 
VIII.146.2022  uchwała w sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych 

warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego  
na ekonomiczne usamodzielnienie  

   
VIII.147.2022  uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi osoby fizycznej  
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Ad .1 
Otwarcie VIII Sesji Zwyczajnej  Rady Miasta, stwierdzenie 
prawomocności obrad. 
 
Otwarcia VIII Sesji Zwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Miasta – Piotr Szereda, który powitał zebranych.  
 
Na podstawie listy obecności, stwierdził prawomocność obrad.  
Zdalnie w Sesji brał udział radny Wojciech Marcol 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
 
Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad Sesji wraz z projektami uchwał 
otrzymali wszyscy radni.  
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.2 
Wybór Komisji uchwał i wniosków.  
 
Tadeusz Markiewicz- Radny Rady Miasta 
- W imieniu Klubu Radnych Wspólnoty Samorządowej zgłaszam do pracy radnego 
Grzegorza Mosonia – wyraził zgodę. 
 
Alina Chojecka – Radna Rady Miasta 
 - W imieniu Klubu Radnych Koalicja Samorządowa zgłaszam do pracy radnego 
Janusza Toborowicza – wyraził zgodę.  
 
Tadeusz Sławik– Radny Rady Miasta  
- W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam do pracy radną 
Angelikę Garus-Kopertowską  - wyraziła  zgodę. 
 
Głosowanie radnych: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta  
Stwierdzam, że skład Komisji uchwał i wniosków został przyjęty jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad.3 
Dyscypliny drużynowe w Mieście Jastrzębie-Zdrój 
 
Piotr Szereda 
Sport drużynowy ma taką dodatkową cechę, że zawodnicy musza współpracować, 
sport drużynowy kształci odpowiedzialność nie tyko za siebie ale również za 
partnera w drużynie. W tej dziedzinie w naszym mieście odnosimy wiele sukcesów. 
Mamy również godnych następców, drużyny młodzieżowe, które też zdobywają 
laury mistrzowskie, duma rozpiera, że są tak dobre wyniki. Efekty sportowe 
pokazują, że możemy nadal mówić o naszym mieście jako o mieście mistrzów. 
Proszę radnego Tadeusza Sławika aby odniósł się do dwóch ważnych dla nas 
wyróżnień „Zasłużony dla Miasta Jastrzebie-Zdrój”.  
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Tadeusz Sławik 
Bardzo dziękuję panie Przewodniczący. Faktycznie parę słów chciałbym powiedzieć, 
jeśli chodzi o pana Jana Miszka i te słowa już tutaj padły na tej sali w czasie, kiedy 
była ta uchwała podejmowana. Chciałbym przede wszystkim parę słów powiedzieć 
na temat zasług Andrzeja Frysztackiego. Ja hokej obserwuje od najmłodszych lat. 
Był taki czas w naszym mieście, kiedy praktycznie cała młodzież klasy podstawowe 
grały w hokeja dzień w dzień. Tak było, takie były zimy i taka była ta tradycja.                 
W mojej osobistej ocenie trzy osoby, które mają największe zasługi w tym, że 
hokej tak mocno funkcjonuje w naszym mieście. To przede wszystkim legendarny 
Stanisław Ogaza żołnierz Wojska Polskiego, który tworzył pierwszą sekcję 
hokejową amatorską jeszcze na basenie przy ulicy Witczaka. Niezwykły człowiek, 
wzór cnót, przykład dla młodzieży i on zaszczepił ducha hokeja i zasad, które 
zawsze towarzyszą rywalizacji sportowej. Potem następcy czerpali z tych jego 
wielkich zasług. Te pierwsze drużyny hokejowe tak patrząc na mapę Jastrzębia, 
ulice, to mieszkańcy Jastrzębia w niewielkiej wówczas miejscowości w tej drużynie 
grali. Drużyna grała z różnym powodzeniem w rozgrywkach. W pewnym momencie 
na lodowisku pojawił się Andrzej Frysztacki. Ja pamiętam jak zaczynał. Tak, jak 
większość młodych chłopaków na stawach w Jastrzębiu Dolnym za szkołą ówczesną 
jedynką, czy za kinem Zdrój, za domem państwa Wnuków. Tak to się mówiło, czy 
na Grobarkach   pomiędzy Jastrzębiem, a Mszaną, a również na lodowisku przy 
Szkole nr 4, bo tam było boisko zalewane i młodzi chłopcy mogli wtedy grać. 
Zaczynał od najmłodszych Karlików, Pyrlików i tak po kolei do drużyny juniorskiej, 
a w pierwszej drużynie naszego miasta zaczął występować jako Junior, to też było 
niezwykle, a potem grał w tym słynnym ataku Jastrzębia, ci kibice, którzy 
pamiętają tamte czasy, wiedzą ile bramek ten fantastyczny atak zdobywał. Po 
czym wyjechał to do Niemiec, gdzie grał w drużynach pierwszej, drugiej ligi, gdzie 
odniósł dość poważną kontuzję, co przerwało tą fantastyczną karierę zawodniczą. 
Wrócił do Polski, ale jeszcze nie na stałe. Będąc w Niemczech już zaczął włączać 
się w organizację Klubu. Został potem prezesem Klubu. Wtedy powstało lodowisko 
Jastor, to było lodowisko nie zadaszone, taka prosta instalacja chłodnicza. Zamiast 
trybun były podkłady kolejowe. Tak wtedy staliśmy w śniegu, w deszczu, w 
promieniach słońca oglądając mecze hokejowe. Później lodowisko było w coraz to 
gorszym stanie. Była decyzja, czy likwidowany będzie hokej w naszym mieście, 
czy też będzie budowa nowego lodowiska? Andrzej Frysztacki był jedną z osób 
najważniejszą, która starała się o wybudowanie lodowiska. Ja pamiętam te 
dziesiątki wizyt w Urzędzie Miasta. Zrobił to dla idei jako hokeista chcąc, aby tutaj 
to lodowisko powstało. Oczywiście działał w towarzystwie wielu innych osób, bo to 
nigdy nie jest dzieło jednego człowieka, natomiast bywa tak, że inicjatywa i mocna 
osobowość człowieka decyduje, że pewien cel zostanie nieosiągnięty, albo 
pozostawiony. Pamiętam takie sytuacje, byłem już wówczas radnym, kiedy w 
końcu udało się większość przekonać, żeby lodowisko budować i powstał poważny 
problem. Pierwszy projekt był złym projektem, bo go projektował y osoby, które 
nie znały realiów hokeja. Ten projekt został od nowa podjęty, został 
przeprojektowany po wizytach na licznych lodowiskach na terenie Czech, gdzie 
Andrzej Frysztacki jeździł z projektantami pokazując, jakie parametry i jakie 
zasady powinny być przyjęte, aby tutaj również mecze międzynarodowe mogły się 
odbywać, bo to są zupełnie inne wymogi. Pamiętam, jak była dyskusja strefa dla 
VIP-ów, po co to? To jest miejsce, gdzie mogą się spotykać lokalni działacze o 
różnych poglądach w różnych sytuacjach i tam w przyjacielski sposób możemy 
rozmawiać. Andrzej Frysztacki był Wiceprezesem Jastrzębskiego Klubu 
Hokejowego, a potem przestał działać aktywnie w Zarządzie i stery przejął obecny 
tutaj Prezes Kazimierz Szynal. Według mnie należy do tej trójki osób które 
odcisnęły największe pozytywne piętno przez prowadzenie Klubu na miarę 
budżetu, co jest szalenie trudne. Jak są pieniądze tyle można wydać i osiągnąć 
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sukcesy, to jest znamienne przy dużo mniejszych budżetach, niż niektóre Kluby 
posiadają. Ogromna umiejętność Panie Prezesie i też podziękowania i gratulacje 
jeszcze raz w tym momencie. Andrzej Frysztacki poprzez kontakty w środowisku 
hokejowym również mocno przyczyniał się do obecności gwiazd światowego 
hokeja. Także te zasługi szanowni państwo naprawdę można wymieniać. 
Wymieniłem te najważniejsze i dobrze, że ten tytuł Rada Miasta przyznała, a dzisiaj 
będzie możliwość wręczenia tego wyróżnienia.  
 
Piotr Szereda 
Laudacja już w kierunku pana Jana Miszka była wygłoszona, była uroczysta Sesja, 
ale dziś mamy młodzież i chciałbym przypomnieć, że pan Jan Miszek zaczynał w 
'Naprzód Janów'. Tak tworzyli tam atak śmierci najpoważniejszy na lodowiskach 
Polski z panem Wróblem i z panem Jędryskiem. Gdzieś doczytałem się, że w trójkę 
byli tak potężnymi hokeistami, że ważyli razem 180 kg, bo  w hokeju ważna jest 
siła, ale też inteligencja, spryt i to co mówiłem na wstępie współpraca w drużynie, 
wspieranie się  na boisku, a także poza boiskiem, a sport właśnie te cechy 
kształtuje. Pan Jan grał na lodowisku na otwartym basenie. Jeszcze o Jastorze nie 
było mowy. Jak dobrze pamiętam z historii trochę tak tutaj czytając, to jest kopę 
lat, a potem włączył się w tworzenie tego wraz z panem Prezesem Andrzejem 
Frysztackim żebyśmy osiągali w hokeju takie duże sukcesy. Z tej racji Rada Miasta 
podjęła uchwałę w zeszłym roku, a druga była w tym roku aby nadać odznakę 
'Zasłużonego miasta Jastrzębie-Zdrój' dla pana Jana Miszka oraz pana Andrzeja 
Frysztackiego. 

 
a) Wręczenie odznaki „Zasłużony dla Miasta Jastrzębie-Zdrój” Panu  

Janowi Miszek 
 
Odznakę Zasłużony dla Miasta Jastrzębie-Zdrój wręczono panu Janowi Miszek. 
Odznakę wręczyli Anna Hetman Prezydent Miasta oraz Piotr Szereda 
Przewodniczący Rady Miasta. 

 
b) Wręczenie odznaki „Zasłużony dla Miasta Jastrzębie-Zdrój” panu Andrzejowi 

Frysztackiemu 
 
Odznakę Zasłużony dla Miasta Jastrzębie-Zdrój wręczono panu Andrzejowi 
Frysztackiemu. Odznakę wręczyli Prezydent Miasta Anna Hetman oraz 
Przewodniczący Rady Miasta Piotr Szereda. 
 
c) Podziękowania dla drużyn za osiągnięte sukcesy 
 
Piotr Szereda 
Szanowni państwo chciałem też skorzystać z okazji i złożyć podziękowania dla 
Jastrzębskiego Węgla za osiągnięcie sukcesu Wicemistrza Polski w Plus Lidze za 
Finał Pucharu Polski. Za to, że Jastrzębski Węgiel nadal jest dumą miasta 
Jastrzębia-Zdroju oraz prowadzi Szkołę Talentów, gdzie rozwijają się młode talenty.  
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Podziękowanie też dla JKH Jastrzębie, w tym roku, ale ostatni mecz wygrany 
trzecie miejsce PLAY-OFF, mocne wrażenia, dużo skupienia, ale jesteśmy nadal                 
w formie mistrzowskiej. Klub Tenisa Stołowego w Jastrzębiu- Zdroju za godne 
reprezentowanie Miasta i zdobycie pierwszego miejsca w Pierwszej Lidze wraz                    
ze słowami uznania przekazujemy panu Prezesowi Fajkisowi. Podziękowanie dla 
UKS Pionier za godne reprezentowanie Miasta Jastrzębie-Zdrój za zdobycie 
pierwszego miejsca w Lidze. Szachiści pan Krzysztof Kordela. Podziękowanie dla 
Akademii Talentów za godne reprezentowanie Miasta Jastrzębie-Zdrój, zdobycie 
tytułów mistrzowskich i wicemistrzowskich w kategorii Junior Kadet w rozgrywkach 
krajowych i regionalnych. 
 
Andrzej Pawłowski - Dyrektor ZSMS Jastrzębski Węgiel 
Zawodnicy Akademii Talentów Jastrzębskiego Węgla będący jednocześnie uczniami 
Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego Jastrzębski Węgiel tylko w tym sezonie 
zdobyli trzy Mistrzostwa Śląska w kategorii Młodzik, Junior Młodszy i Junior. W 
Mistrzostwach Polski zdobyliśmy złoty medal, w kategorii Junior, srebrny medal w 
kategorii Junior Młodszy, brązowy Młodzicy. Za tydzień w Gliwicach rozpoczną się 
finały Mistrzostw Polski w Mini siatkówce. Tam również mamy swoich 
reprezentantów i będziemy im bardzo mocno kibicować. Sukcesów sportowych co 
roku jest dużo, które bardzo nas cieszą. Niemniej cieszą nas sukcesy edukacyjne, 
według rankingu portalu edukacyjnego Perspektywy nasze liceum w tym roku 
szkolnym zajęło trzecie miejsce w naszym mieście, co po trzech latach 
funkcjonowania szkoły w obecnej formule uważam za sukces. Zdobyliśmy również 
pierwsze miejsce w naszym mieście, oraz trzecie miejsce w województwie śląskim 
w plebiscycie Dziennika Zachodniego na Szkołę Roku 2021. Jak wszyscy dobrze 
wiemy siatkówka, to sport zespołowy, a każdy sukces ma wielu ojców. Dzisiaj w 
Dniu Ojca dziękuję wszystkim Ojcom i Matkom za przyczynienie się do naszych 
sukcesów. Czujemy i otrzymujemy ogromne wsparcie od miasta Jastrzębie-Zdrój. 
Bardzo dziękuję pani Prezydent, dziękuję panu Przewodniczącemu, Komisji 
Kultury, Sportu i Turystyki, Komisji Edukacji i całej Radzie Miasta za okazywaną 
nam stale pomoc. Ze swojej strony deklarujemy nadal aktywne promowanie Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na arenach krajowych i zagranicznych. Hasło Jastrzębie-Zdrój 
przywołane już dzisiaj Miastem Mistrzów Sportu bardzo nam się podoba                            
i chcielibyśmy, aby zostało z nami na zawsze. Z tego miejsca bardzo dziękuję 
również Klubom Sportowym Jastrzębski Węgiel i Jastrzębie-Borynia na czele                         
z Prezesem Zarządu panem Adamem Gorolem. Dziękuję za zaufanie, nieustanną 
inspirację do pracy i coraz lepszych efektów, ale nie mogę pominąć tutaj 
największego mecenasa Sportu w Jastrzębiu-Zdroju Jastrzębskiej Spółki 
Węglowej. Nie byłoby wszystkich tych sukcesów gdyby nie było wsparcia 
materialnego, ale także osobistego zaangażowania Prezesa Jastrzębskiej Spółki 
Węglowej pana Tomasza Cudnego, oraz pana Artura Wojtkowa Zastępcy Prezesa 
Zarządu ds. Pracy i Polityki Społecznej.  
 
Kazimierz Szynal  - Prezes Jastrzębskiego Klubu Hokejowego GKS Jastrzębie  
Szanowni państwo chciałem podziękować w imieniu Jastrzębskiego Hokeja za te 
wyróżnienia i za podziękowania skierowane do Klubu. Również my osiągamy dobre 
wyniki. Dwa ostatnie sezony były najlepsze w historii Jastrzębskiego Hokeja. W 
poprzednim sezonie zdobyliśmy praktycznie wszystko, co było do zdobycia 
Mistrzostwo Polski, Super Puchar Polski i Puchar Polski. W tym sezonie było nieco 
gorzej, zdobyliśmy brązowy medal Mistrzostw Polski i Superpuchar Polski. Również 
nasza młodzież, nasza Akademia Talentów się rozwija. Młodzicy zdobyli  
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Mistrzostwo Polski, medale zdobyliśmy we wszystkich kategoriach wiekowych.   
Tych sukcesów nie byłoby gdyby nie Państwo, gdyby nie Miasto Jastrzębie, gdyby 
nie Jastrzębska Spółka Węglowa, dlatego też z tego miejsca chciałem państwu 
wszystkim podziękować. W tym roku zdobyliśmy trzecie miejsce, złoty medal 
zdobył GKS Katowice. Katowice, duże miasto, łoży bardzo dużo na sport                                  
i Mistrzostwo Polski zdobyło po 50 latach. Myślę, że wspólnie dzięki państwu, dzięki 
Klubowi, Jastrzębskiej Spółce Węglowej my nie będziemy czekać następnych 50 
lat na zdobycie Mistrzostwa Polski. Także liczę na państwa pomoc, dziękuję za 
pomoc już udzieloną i myślę, że razem z Jastrzębską Spółką, oraz z innymi 
sponsorami damy radę i będziemy lepsi od Katowic.  
 
Andrzej Frysztacki  
Chciałem podziękować wszystkim, czuję się wyróżniony oraz bardzo zaszczycony, 
że mogę odebrać tutaj z rąk państwa taką nagrodę. Jest to dla mnie duży zaszczyt, 
ale chciałem podkreślić, że tak, jak tutaj przedmówca powiedział, hokej jest 
sportem zespołowym i gdyby nie współpraca w zespole, w szeregach Miasta, pani 
Prezydent czy pana Przewodniczącego, nie byłoby tych sukcesów w naszym 
mieście. Wiadomo Spółka Węglowa sama w sobie, która łoży bardzo duże środki 
na ten sport i zawodowy i ten dziecięcy przede wszystkim i o to należałoby tutaj 
najbardziej w przyszłości zadbać. Dlatego, że bez dopływu świeżej krwi, bez 
łożenia pieniędzy i przede wszystkim wysiłku organizacyjnego na szkolenie 
młodzieży, połączenie tego szkolenia ze szkołami, co my tutaj już robimy. 
Siatkówka to robi dobrze, hokej też zawsze miał szkołę o profilu hokejowym.                    
Od pewnego czasu jest raz lepiej, raz gorzej i w tej chwili również to próbujemy, 
że tak powiem z powrotem przywołać do życia i to działa już, ale żeby w tym 
kierunku były wszystkich wysiłki, bo to jest całe pokolenie, które rośnie w duchu 
sportu i to są największe sukcesy tego wszystkiego. Także jeszcze raz dziękuję 
wszystkim i do zobaczenia na lodowisku Jastor na następnym meczu.  
 
Roman Fajkus -  Prezes Jastrzębskiego Klubu Tenisa Stołowego 
Bardzo jest mi miło, że zostałem zaproszony tutaj na Sesję Rady Miasta. Jestem 
bardzo częstym gościem w tym budynku i jak to się mówi łatwo niczego nie 
odpuszczam, ale taka moja rola. Jastrzębski Klub Tenisa Stołowego w przyszłym 
roku będzie obchodził jubileusz 55-lecia. W ciągu tego okresu moi poprzednicy                     
i przede wszystkim zawodniczki i zawodnicy zdobyliśmy ponad 4400 medali 
Mistrzostw Świata, Europy, Polski, Śląska. Cztery razy nasza drużyna kobiet była 
w Drużynowym Mistrzem Polski. Wiele razy mężczyźni i kobiety byli Wicemistrzami 
Polski Drużynowymi. Chciałbym też powiedzieć, że tenis stołowy jako pierwsza 
sekcja w naszym mieście weszła do Pierwszej Ligi. My nie żyjemy przeszłością, 
żyjemy teraźniejszością. W chwili obecnej bardzo od wielu lat postawiliśmy na 
młodzież i młodzież w naszym Klubie nie tylko, że ma bardzo dobre zdolności 
manualne, ale również jest bardzo zdolna pod względem naukowym. Kilka dni 
temu pani Prezydent była obecna na wręczaniu stypendium Ministra Edukacji i 
Nauki dla naszej zawodniczki. Chciałbym powiedzieć, że średnia ocen naszych 
zawodników, to jest 5. Niektórzy mają nawet 5,5. Właśnie jutro wyjeżdżamy do 
Lidzbarka Warmińskiego, gdzie będziemy walczyć o powrót do Ekstraklasy i nasza 
pierwsza drużyna, to są same studentki takich renomowanych uczelni, jak 
Politechnika Śląska Wydział Budownictwa i Architektury, Uniwersytet Pedagogiczny 
w Krakowie, Wyższa Szkoła Zarządzania, czy pozostałe zawodniczki średnia mamy 
również taką zawodniczkę, która jest na studiach doktoranckich, to po prostu nie 
jest przypadek, bo akurat kadra kierowniczo-trenerska bardzo działa pod tym 
kierunkiem. Zresztą wszyscy cała  
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kadra ma bardzo wysoki status. Trenerzy, to z reguły magistrowie, inżynierowie 
absolwenci Politechniki Śląskiej. Mamy również adiunkta Śląskiego Uniwersytetu 
Medycznego. Mamy w naszych szeregach Sędziego Trybunału Stanu, także po 
prostu jestem tym, że tak powiem takim wierzchołkiem, który to wszystko 
koordynuje, ale sam nie byłbym i nie dałbym rady. Korzystając z okazji chciałbym 
podziękować Miastu. Wiem, że te nasze potrzeby są dużo, dużo większe i powiem 
tylko tyle, żeby zaspokoić potrzeby stypendialne i opłaty trenerów, to każdego 
miesiąca potrzebujemy 10 tys. zł, a to, co żeśmy otrzymali, to akurat tyle 
wystarczy na pięć, ale co jest bardzo ważne, my nie zasypujemy gruszek w popiele. 
Staramy się aplikować gdzie się da i dlatego otrzymujemy również po oczywiście 
wypełnieniu wniosku, wygraniu konkursów środki z Ministerstwa Sportu i Turystyki, 
jak również z Urzędu Marszałkowskiego. Teraz aplikowaliśmy do PZU, czyli gdzie 
się po prostu da, tam się staramy. Bardzo chciałbym również podziękować Grupie 
Kapitałowej Jastrzębskiej Spółki Węglowej i jej Spółek-córek, bo dzięki temu, to 
możemy uzyskać jakieś dodatkowe środki i cieszymy się z każdej złotówki. 
Również korzystając z okazji bardzo serdecznie chciałbym podziękować radnemu 
Andrzejowi Matusiakowi, dzięki któremu i jego inicjatywie żeśmy weszli do tej 
grupy tych pięciu dyscyplin wiodących, jak również trzeba by było podziękować 
Posłowi Grzegorzowi Matusiakowi. Obydwaj zresztą są wychowankami naszego 
Klubu i bardzo się przyznają przy każdej okazji do tego, że kiedyś tę karierę 
zaczynali w naszym Klubie. Nie zamykamy się tylko na jednej opcji, bo również 
były Poseł Pan Tadeusz Motowidło bardzo nam pomaga i praktycznie kołatamy do 
wszystkich drzwi, ale dla nas najważniejsze jest to, że my reprezentujemy Miasto 
Jastrzębie-Zdrój. Kiedy w 1995r. przychodziłem do Klubu, to drużyna nasza 
występowała w składzie czteroosobowym, to każdy z zawodników miał inną 
koszulkę. W tej chwili każdy z zawodników ma co najmniej pięć koszulek. 
Wszystkie koszulki są odpowiednio opisane, także my się po prostu nie wstydzimy 
tego, skąd jesteśmy i wielu nam po prostu zazdrości, ale dzięki naszej inicjatywie 
i temu, że wiemy gdzie wejść i do jakich drzwi zakołatać, to znajdujemy wsparcie 
i Fundacji JSW. Dzięki temu mamy osiem stołów, mamy odpowiedni sprzęt bardzo 
nowoczesny. Hala Omega również dzięki staraniom Miasta zmieniła się bardzo i 
zasadniczo. Gdyby nie to, nie dałoby się już grać na tym parkiecie. Kolejna sprawa 
jest taka, że własnym sumptem dorobiliśmy się telewizji internetowej i na koniec 
trzeba powiedzieć, że takiej telewizji i takiej transmisji, to w Polsce nie ma nikt w 
tenisie stołowym, bo my mamy obraz jakości już nie HD, ale 4K. Mamy dwie 
kamery obrotowe, cztery kamery stacjonarne. Z każdych zawodów robimy 
transmisję, możemy jednocześnie zrobić transmisje z szesnastu stołów, te 
transmisje są wielogodzinne i żeby tylko dać taki przykład w zeszłym roku kiedy 
nasza druga drużyna walczyła o wejście do Drugiej Ligi, do Pierwszej Ligi, tą relację 
i transmisję obejrzało i przeczytało ponad 5300 osób. Także ja również jestem 
dziennikarzem w Nowinach i taki artykuł napisałem, że tenis stołowy przeniósł się 
do sieci, bo teraz nie tylko nie trzeba być na trybunach, ale bardzo ważne jest to, 
żeby dotrzeć do mieszkań, do każdego domu i my to staramy się robić i poza tym 
na koniec, nasze działania są nacelowane na innowacje. My bardzo podpatrujemy 
się tutaj Klubom braterskim, hokeistom, siatkówce i to, co jest dobre, to staramy 
się od nich przejąć, ale jednocześnie staramy się działać w jednej rodzinie i za 
okazaną pomoc dla nas, wszystkim tutaj obecnym bardzo  serdecznie dziękuję.  
   
d) Podziękowania dla młodzieży i Młodzieżowej Rady Miasta za pomoc przy 

organizacji Dni Miasta.  
 
 
 



10 
 

Anna Hetman 
Szanowni Państwo jeszcze tylko dwa słowa w nawiązaniu do poprzedniego punktu. 
Nie ma wątpliwości, że Jastrzębie-Zdrój jest Miastem Mistrzów Sportu i mamy 
nadzieję, że to hasło będzie przewijało się przez następnych kolejnych wiele lat. 
Jak tutaj panowie siedzicie, tak wszyscy jesteście legendą już w mieście, bo w 
zasadzie sport i te dyscypliny królowały od początku, odkąd miasto istnieje. Mamy 
tutaj rok 1963, czyli za rok 60-lecie i wszystkie Kluby się wpisują w ten jubileusz i 
mamy plan, ale o tym później. Natomiast do rzeczy. Na dzisiejszym posiedzeniu, 
gościmy część Młodzieżowej Rady Miasta i osoby które wspierają, są sympatykami 
Młodzieżowej Rady Miasta i wolontariuszami w wielu sytuacjach, w których miasto 
organizuje wydarzenia, czy to miejskie, czy sportowe, kulturalne, czy sportowe, za 
co bardzo serdecznie dziękuję ze swojej strony wszystkim dyrektorom i 
organizatorom wydarzeń. Chcę tutaj wyraźnie podkreślić, że jest to odkąd ja tutaj 
jestem najbardziej zaangażowana grupa osób, nie tylko z tych z Młodzieżowej Rady 
Miasta, ale również spoza, tych właśnie wspierających. W tych szeregach nie ma 
dzisiaj wszystkich, ale w tych szeregach są bardzo zdolni uczniowie tak, jak to było 
wspomniane i nie tylko działają w Młodzieżowej Radzie Miasta na terenie naszego 
miasta, ale również aktywnie uczestniczą w różnych sesjach i Rad Wojewódzkich, 
w różnych szkoleniach, wyjazdach, akcjach, projektach biorą udział i z tego miejsca 
mam nadzieję wypowiem prorocze słowa, że część z was za kilka lat zasili szeregi 
dorosłej Rady Miasta. Na to liczymy. Serdecznie dziękuję Wam bardzo za to, co 
dotychczas i oczywiście prosimy o więcej, o to by każde wydarzenie które w mieście 
jest organizowane było również waszym udziałem. Zachęcajcie również wszystkich 
swoich kolegów i koleżanki o to, by również aktywnie brali udział w tych 
wydarzeniach, a poza wydarzeniami oczywiście również w partycypacji innej, jak 
na przykład Budżety Obywatelskie.  
Podziękowania otrzymali: Iza Dziemianowicz, Ramona Płotka, Wiktoria Zdziarska, 
Mikołaj Zdziarski, Sandra Sudoł, Julia Popiołek, Kasandra Landzińska, Kacper Skop, 
Daria Lachawiec, Małgorzata Woryna, Kinga Kasińska, Błażej Herman, Sylwester 
Reymann, Mateusz Ulbrych, Krzysztof Reschke, Kuba Satława, Adrianna Cieślik, 
Wiktoria Zakowicz, Ola Musiał, Ola Lis, Kasia Michałowska, Michał Matuszek, 
Wiktoria Kotońska, Wiktoria Jedynak, Kinga Chwast, Jonasz Handzel. 
 
Jakub Satława – Młodzieżowa Rada Miasta 
Bardzo się cieszymy, że mogliśmy pomóc w organizacji Dni Miasta, ale nasza Rada, 
oraz osoby pomagające nam cały rok działają dla naszego miasta przy różnych 
akcjach, czy to MOK-u, czy wspomagamy MOSiR, czy inne organizacje, przedszkola 
oraz szkoły. Jest to dla nas bardzo ważne, żeby pomagać i uczestniczyć w życiu 
miasta, dlatego tworzymy też nasze akcje. Już we wrześniu odbędzie się czwarta 
edycja naszego konkursu 'Talent mam', gdzie młodzież z naszego miasta będzie 
mogła zaprezentować swoje talenty w trzech kategoriach: śpiew, taniec i gra na 
instrumencie i w tym momencie możemy już powiedzieć, że naszym konkursem 
jest wielkie zainteresowanie i jest to konkurs na naprawdę wysokim poziomie, 
często przewyższający inne miasta. Dlatego bardzo się cieszymy i jeszcze raz 
dziękujemy za wyróżnienie.  
 
Piotr Szereda 
Dziękujemy jeszcze raz młodzieży za poświęcenie, zaangażowanie na rzecz 
naszego miasta, za pomoc naszym jednostkom w realizacji wszystkich zadań, 
które zgłosiliście i za waszą piękną inicjatywę. Dziękujemy bardzo, życzymy 
oczywiście powodzenia i to, co pani Prezydent powiedziała będziemy czekać, aż 
będziecie startować z nami w wyborach, wygrają zawsze lepsi.  
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PRZERWA 13.55. – 14.05. 
 
Ad. 4 
Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Miasta 
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta  
Czy są pytania bądź wątpliwości do protokołu z VII Sesji Rady Miasta? Nie widzę.  
Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z VII Sesji Rady Miasta? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
 
Głosowanie radnych: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
Piotr Szereda – Przewodniczący Rady Miasta  
Stwierdzam, że Rada Miasta przyjęła protokół jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu.   
 
Ad. 5 
Informacja Prezydenta Miasta  
 
Roman Foksowicz I Zastępca Prezydenta Miasta przedstawił Informację Prezydenta 
Miasta na Sesję Rady Miasta 23 czerwca 2022 roku. 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.6. 
Informacja Przewodniczącego Rady. 
 
Informację przedstawił Przewodniczący Rady – Piotr Szereda. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.7. 
Zgłaszanie interpelacji 
 
Radny Tadeusz Markiewicz w sprawach: 
 

 zabezpieczenia rannych zwierząt w wypadkach komunikacyjnych w dni 
świąteczne, 

 odnogi ulicy Malczewskiego, gałęzi utrudniających przejazd. 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 7-8 do niniejszego protokołu.  
 
Radny Tadeusz Sławik w sprawach: 
 

 wycinki drzew przy ul.1 Maja  przy okazji budowy deptaka, 
 miejsc parkingowych w dzielnicy Zdrój, reorganizacji dojazdu komunikacją 

publiczną.  
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 9-10 do niniejszego protokołu.  
 
Radny Andrzej Matusiak w sprawach: 
 

 finansowania remontu wiaduktu przy Alei Piłsudskiego, środków, braku 
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zaproszenia osób mających wkład w realizację tej inwestycji,  
 organizacji Pikniku w Kurorcie przez Instytut Dziedzictwa i Dialogu- Łaźnia 

Moszczenica. 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 11-12 do niniejszego protokołu.  
 
Radny Szymon Klimczak w sprawach: 
 

 karczowania Parku Zdrojowego i chaosu przy rozpoczęciu przebudowy 
ul. 1 Maja, rozwiązań komunikacyjnych w okresie remontu, 

 nowo wybudowanych garaży przy ulicy Grodzkiej. 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 13-14 do niniejszego protokołu.  
 
Piotr Szereda w sprawach: 
 

 wycinki drzew w dzielnicy Zdrój, 
 rozwiązań komunikacyjnych oraz parkingów w naszym mieście, 
 powierzenia stanowiska dyrektora Szkoły Podstawowej nr 10. 

 
Interpelacje stanowią załączniki nr 15-17 do niniejszego protokołu.  
 
Radna Bernadeta Magiera złożyła interpelacje do protokołu w sprawach: 
 

 terminu oddania do użytku inwestycji domu wielorodzinnego Daszek, 
 wyznaczenia pasów tzw. zebry przy ulicy 1 Maja, 
 zakupu przenośnych ławek lub krzeseł do Parku Zdrojowego. 

 
Interpelacje stanowią załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 
Roman Foksowicz 
Dziękuję panie Przewodniczący w pewnych kwestiach chciałbym odnieść się do 
tych tematów, które były przed chwilą poruszane. Przede wszystkim chciałbym 
rozwiać wszelkie wątpliwości dotyczące 1 Maja i wycinki drzew. Wycięto 26 drzew 
tylko, natomiast przewidziana jest nasadzenia nowych drzew, ale też posadzenie 
ponad 1000 krzewów i posianie dużej ilości trawników. Nie pamiętam w tej chwili 
ilości, jaka to jest metrów kwadratowych generalnie. Zieleni będzie więcej, niż było 
do tej pory, bo tych miejsc przewidzianych pod zazielenienie jest o wiele więcej, 
niż było do tej pory drzew. Staraliśmy się ze wszech miar brać pod uwagę to 
właśnie wycinanie drzew i analizować, czy w każdym przypadku ta wycinka jest 
konieczna i zostały wycięte tylko te drzewa, których naprawdę już nie dało się w 
żaden sposób inny obejść, czy pominąć. Niestety nie da się pominąć tego przez 
Park, ponieważ Konserwator nie pozwala panie Przewodniczący na wejście w Park 
i przebudowanie kanalizacji tak, żeby nie wycinać drzew na 1 Maja, które nie są 
parkowymi drzewami, a wtedy trzeba by było może w Parku wycinać również 
drzewa, jeżeli kanalizacja miałaby biec obok. Inwestycja 1 Maja, to przebudowany 
deptak, to przede wszystkim przeróbka wszystkich sieci ciepłowniczych, sieci 
energetycznych, prądowych. Sieci nie będzie na wierzchu, będą wbudowane w 
ziemię. Zakres jest bardzo duży, obejmuje wszystkie te sieci, przełączenia i ten 
początek jest właśnie najtrudniejszy, kiedy to wszystko co w ziemi trzeba zrobić. 
Stąd te drzewa wycięto w jeden dzień po to, żeby przygotować to pod inwestycję. 
Jak państwo widzą,  chodniki są zlikwidowane natomiast cały czas  z wykonawcą  
i z mieszkańcami  tamtych rejonów jesteśmy w kontakcie i konsultujemy. 
Wykonawca zapewnia, że przejście będzie cały czas dostępne                                               
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do ul. Ogrodowej do ul. Karola Miarki. To przejście cały czas będzie, tylko będzie 
to w różny sposób po jednej, czy po drugiej stronie cały czas funkcjonowało. 
Natomiast użytkownicy, sklepy które tam się znajdują również przez cały czas będą 
mogły działać i będzie dojście do nich oprócz takich momentów, kiedy naprawdę 
już trzeba będzie na dzień, dwa ten dostęp na chwilę ograniczyć. Tam były stare 
drzewa również i niestety po ocenie też nie każde drzewo da się przesadzić,                                   
a szczególnie stare drzewa, bo jak ludowe przysłowie mówi „starych drzew się nie 
przesadza”. Jeżeli chodzi o grunt przy PKP i budowę garaży, to niestety PKP 
sprzedało ten grunt kilka lat temu. Ten grunt nie jest w żaden sposób chroniony 
Planem zagospodarowania, że nie ma tam funkcji kolejowej. Jest możliwość 
budowy tam w świetle przepisów prawa jeżeli ktoś na swoim gruncie chce 
budować, składa wniosek o pozwolenie na budowę. Więc nie mamy możliwości 
odmówić pozwolenia na budowę osobom, które chcą tam budować. Plany kolejowe, 
to są ostatnie dwa lata, a tak naprawdę konkretnie się mówi o programie Kolej 
Plus i przebiegu tym kolejowym i są konkretne działania. Jest Studium 
wykonalności wstępne. Teraz przyznanie środków przez Unię Europejską na 
budowę tej kolei, a także konkretnie Studium wykonalności razem z pozwoleniem 
na budowę, które będzie realizowane w najbliższych dwóch latach, a także nie 
zapominajmy, że miasto współfinansuje również tą inwestycję. Jeżeli chodzi o 
wiadukt i pieniądze, to padło z sali, że rząd nie posiada pieniędzy, są to pieniądze 
obywateli. To się zgadza, to jest stara zasada wygłaszana już w XIX wieku nawet. 
Natomiast konkursy, jakie wcześniej się odbywały wymagały od nas przygotowania 
dokumentacji takiej, która dawałaby szansę i punktowała tak, żebyśmy uzyskali 
jak największą notę do tego, żeby pozyskać środki unijne środki zewnętrzne, czy 
to z budżetu centralnego, czy to z Unii Europejskiej i te zasady były jasne. 
Natomiast w tej chwili chcę tylko powiedzieć, że nie ma takich zasad, jest to zwykła 
uznaniowość. 
 
PRZERWA 15.00. – 15.05. 
 
Ad.8. 
Gospodarka odpadami komunalnymi w mieście. 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej przedstawiła  
i omówiła prezentację w temacie.  
 
Przedstawiona prezentacja stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 
Michał Urgoł 
Czy Wydział przewiduje zwiększenie ilości kart PSZOK dla mieszkańców osiedli, bo 
na sołectwach mieszkańcy każdy ma swoją kartę i ma ten limit przygotowany. 
Natomiast na osiedlu wygląda to tak, że muszą się zwracać do spółdzielni i często 
na przykład w sobotę, kiedy administracja nie pracuje, a trzeba wywieźć opony 
zużyte po zimie i tych kart też jest zdaje się tylko kilka na taką administrację. 
 
Honorata Uchto 
Karty zostały przydzielone właścicielom nieruchomości, czyli spółdzielni 
mieszkaniowej w ilości średnio około 5% w zależności od posiadanych lokali 
mieszkaniowych. Także tych kart raczej jest sporo, natomiast nie przewidujemy, 
bo ja rozumiem, że pan chce zapytać o to, czy przewidujemy możliwość 
dostarczenia każdemu mieszkańcowi karty? Jeżeli chodzi  
o zwiększenie, to myślę, że tutaj nie ma problemu. Jeżeli spółdzielnia 
mieszkaniowa byłaby zainteresowana, to jesteśmy w stanie ten temat ogarnąć,  
natomiast jestem daleka od tego żeby przekazywać każdemu lokalowi, czy 
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właścicielowi lokalu, ponieważ tam następuje duża rotacja i my nie znamy osób, 
które są w jakiś sposób powiązane z tym lokalem, bo przypomnę, że w deklaracji 
mamy tylko i wyłącznie liczbę mieszkańców zamieszkujących. Więc, żeby nie 
doszło do sytuacji, że mieszkańcy będą ponosić koszty w przypadku gdyby 
najemca na przykład przez jakiś czas mieszkał w Jastrzębiu, a następnie przenosi 
się i zmienia miejsce zamieszkania nadal korzystał z tej karty, bo karta upoważnia 
do korzystania z PSZOK-u bez dodatkowej weryfikacji danych osobowych. Więc 
jeżeli właściciel nieruchomości poprosi sąsiada, zaprzyjaźnioną osobę może jak 
najbardziej to zrobić, czy firmę na przykład jak najbardziej, natomiast musi się 
liczyć z konsekwencjami tego, że odpady zostaną przypisane na jego konto.  
 
Janusz Ogiegło  
Pani Naczelnik ja mam takie jedno krótkie pytanie, skąd pani ma dane o liczbie 
ludności, ponieważ nie odpowiadają one rzeczywistości. Liczba ludności jest 
większa o około 8 tys. od tego, co pani podała w 2021 roku. Tam było 73 tys.,                             
a rzeczywiście jest 81 tys.  
 
Honorata Uchto 
Tak, pan mówi o ilości osób zameldowanych na terenie miasta Jastrzębia-Zdroju, 
a my dla systemu potrzebujemy ilość osób zamieszkujących, czyli de facto 
zadeklarowanych w systemie, stąd ta różnica.  
 
Bernadeta Megiera.  
Czy można by było na kontenerach, które służą do odpadów bio umieścić jakieś 
napisy wyraźne, żeby mieszkańcy wiedzieli, że nie wrzuca się odpadów bio                                    
z reklamówkami, to jest bardzo częsty błąd. Często widzę, że w tym pojemniku są   
reklamówki, które psują całą zawartość.  
 
Honorata Uchto 
Jeżeli państwo zwrócili uwagę, to również w pojemniku ze szkłem opróżnianym w 
ramach odbioru też pojawiły się reklamówki. Bierzemy pod uwagę taką możliwość, 
że trzeba cały czas mieszkańców edukować w tej materii, bo każdemu jest 
wygodniej nieść to w woreczku do pojemnika, natomiast istotne jest żeby to 
później wyrzucić, wysypać dokładnie. Natomiast, to już jest w gestii mieszkańca 
jeżeli ten woreczek tam się znajduje i już mamy do czynienia z odpadem 
zanieczyszczonym, więc już jest problem przy przekazaniu tych odpadów do 
instalacji przetwarzania, bo jest to niestety weryfikowane. Natomiast pojawiły się 
w tych działaniach edukacyjnych były pokazane plakaty, które zostały przekazane 
spółdzielniom mieszkaniowym i wiem, że były rozmieszczane na klatkach na 
drzwiach wejściowych, więc każdy może zobaczyć. Pytanie, tylko czy przeczytał, 
zapamiętał i chce dalej to stosować. Myślę, że rozważymy taką możliwość 
natomiast, pojemniki są dostarczane w ramach systemu. Kończy nam się umowa 
i będziemy to analizować, albo jakąś inną formę żeby cały czas przypominać, bo 
to również jest w naszym interesie, jeżeli chodzi o koszty zagospodarowania. Jeżeli 
odpady są traktowane jako odpady zmieszane, a najczęściej następuje to przy 
weryfikacji przy instalacjach do przetwarzania bioodpadów, to niestety cena jest 
dużo wyższa, bo dodatkowo dochodzi opłata za składowanie odpadów, czyli opłata 
marszałkowska, a co więcej my tracimy poziomy. Bo to, co też powiedziałam od 
tego roku liczymy poziomy odzysku i przekazania odpadów do ponownego użycia 
od wszystkich odpadów, więc jeżeli tych surowców więcej nie wydobędziemy z tych 
produktów, to ratują nas bioodpady i tutaj musimy też trochę jeszcze przykręcić 
śruby, żeby te odpady były jak najbardziej czyste.  
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Bernadeta Magiera 
Jeszcze jeden błąd który popełniają nagminnie właśnie mieszkańcy, że wrzucają 
do tych bioodpadów kości i poza tym narzekają, że śmierdzi, ale wszystko co 
zostaje z obiadu wrzucają, bo nie mają zwierząt domowych więc wrzucają. Więc 
warto by było moim zdaniem przynajmniej dla mnie by to było bardzo czytelne i 
dla ludzi wśród których przyszło mi żyć, żeby na tym pojemniku umieścić 'nie 
wrzucać...', albo w formie jakiegoś takiego fajnego plakatu, żeby ludzie wiedzieli, 
bo być może wynika to z nieświadomości.  
 
Honorata Uchto 
Na pewno jest ważne i ta świadomość, ale też będę powtarzać to cały czas chęć 
mieszkańców ponieważ faktycznie nie można wrzucać do pojemników brązowych 
odpadów resztek z obiadu, czy kości. Niestety tego typu odpady muszą trafić jeżeli 
się pojawią muszą trafić do pojemnika na odpady zmieszane. Te brązowe służą 
tylko i wyłącznie dla odpadów pochodzenia roślinnego. Przede wszystkim tego typu 
odpady, natomiast my zawsze mówimy, że jeżeli jest pojemnik pusty zbliża się 
termin odbioru można je dopełnić zużyty mi kwiatami nie wiem nawet chwastami 
z pielęgnacji przydomowych ogródków zwłaszcza w zabudowie wielolokalowej. Na 
pewno jest to mniejsze zło, aniżeli kości i resztki obiadowe. Jeżeli się pojawiają 
resztki obiadowe w niewielkiej ilości, a mieliśmy już takie sytuacje, że były 
wlewane zupy, to tracimy na wartości tego materiału, a jednak chodzi nam o to, 
żeby tych odpadów powstawało jak najmniej, a jeżeli już powstają to żeby to były 
czyste odpady, które faktycznie da się ponownie wykorzystać. 
 
Michał Urgoł  
Czy Wydział przewiduje na przykład zwiększenie ilości z tych 500 kg dla jakichś 
większych budowli? Nie wiem, czy w zależności od metrażu zadeklarowanego w 
podatku, czy też od ilości zamieszkujących osób, ponieważ 500 kg w przypadku 
remontu nawet średniej wielkości domu, to jest nawet nie połowa.  
 
Honorata Uchto 
Zacznę od tego, że odpady remontowo-budowlane zmieniły troszeczkę status, one 
już nie są odpadem komunalnym, ale większość z państwa już pewnie o tym 
słyszała na Komisji. Natomiast my nadal jesteśmy zobowiązani przyjmować                        
w ramach systemu, ale tylko z nieruchomości zamieszkałych. Mamy pewien pomysł 
jak to zmienić, ale dopóki nie przedyskutujemy go i nie uda nam się dostosować 
programów informatycznych, to nie chciałabym go jeszcze zdradzać, ale planujemy 
go wdrożyć w przyszłym roku. Więc jeżeli widzimy, że jest możliwość poprawy 
czegoś, co nie będzie ze szkodą dla systemu i dla kosztów, to tak rozważamy taką 
możliwość, ale pozwoli pan, że jeszcze się wstrzymam z odpowiedzią.  
 
Urszula Sobik.   
Jaka by była możliwość żeby na terenie sołectw i w dzielnicach na przykład domków 
jednorodzinnych ustawić zbiorniki na stłuczkę szklaną? My którzy korzystamy z 
worków na szkło nie możemy do tego włożyć stłuczki szklanej, bo po prostu jest 
to normalne, że worek by się rozleciał. Gdyby w każdym sołectwie, czy w 
dzielnicach takich nawet miejskich tutaj gdzie są domki jednorodzinne ustawić 
takie kesony, dzbany na stłuczkę szklaną. Bo teraz je wrzucamy do zmieszanych, 
bo nie mamy innego wyjścia. Pomału ludzie by przywykli, czy nawet przy 
cmentarzach na znicze. Zwiększyłoby to znowu właśnie tą ilość szkła odzyskanego, 
czyli bylibyśmy parę punktów do przodu.  
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Honorata Uchto 
Faktycznie stłuczki szklanej nie można wrzucić, bo nie ma możliwości odbioru tych 
worków. Byłaby katastrofa, natomiast rozumiem, że cały czas będziemy mówili o 
tym odpadzie opakowaniowym, nie szyby, nie lustra, tylko idziemy w to, co 
faktycznie zbierane w tych pojemnikach zielonych. Ja myślę, że nie ma problemu, 
jeżeli jest taka potrzeba, to tworzymy punkty wspólne. Na terenie miasta mamy 
już takie trzy punkty wspólne i można by było również postawić na terenie 
sołectwa, natomiast lokalizacja. Potrzebowalibyśmy wsparcia przy ustalaniu 
lokalizacji tak, że byłby to teren ogólnodostępny, ale również z możliwością 
opróżnienia z HDS-em, co więcej musimy się liczyć również z tym. Pani wspomniała 
o cmentarzach, sprostuję, że proszę nie wrzucać zniczy do zielonych, bo znicze 
przeważnie są zanieczyszczone już woskiem i one się już nie nadają i nie chcą 
przyjmować, więc raczej wrzucamy to do odpadów zmieszanych. Natomiast 
Jastrzębski Zakład Komunalny ustawił pojemniki segregacyjne na terenie 
cmentarzy i proszę sobie wyobrazić, że w tych pojemnikach jest wszystko i to jest 
jedyna taka obawa, że jeżeli postawimy pojemniki na terenie sołectwa, to tym 
bardziej, że sołectwa nasze są przelotowe, czyli jest ogólnodostępność drogi, że 
mogą się pojawić odpady pochodzące nie z naszego miasta, czyli przypadkowy 
kierowca wrzuci nam te odpady, a konsekwencje będziemy ponosić my, ale 
możemy przetestować jeżeli jest taka potrzeba i jeżeli pani ma jakąś lokalizację, 
to zapraszam do mnie przedyskutujemy to indywidualnie.  
 
Tadeusz Sławik.  
Pani Naczelnik ja takie filozoficzne spojrzenie, bo tą ustawę obserwuję od początku 
i pamiętam jak żeśmy tutaj zastanawiali się, jak rozwiązać te problemy 
nierozwiązywalne niektóre. Tak, jak kiedyś mówił Stefan Kisielewski 'socjalizm, to 
taki ustrój, który powoduje problemy i potem cały czas je rozwiązuje'. Ta ustawa 
przypomina takie perpetuum mobile i tutaj się odnoszę do odpadów bio. W 
domkach jednorodzinnych, to po prostu trawa zgniła i nie było problemu. Czasami 
pojemniki coś pomogły, ale dalej widuję w różnych częściach miasta worki 
szczególnie jesienią z liśćmi. Czyli wprowadzono tony folii po to, żeby coś z bio 
zrobić, to jest absurdalne. Tutaj do czegoś dążymy, to nie jest uwaga do pani, to 
jest uwaga do całego tego systemu, który wprowadzono. Jeszcze gminy w to 
wmieszano. Kiedyś były proste umowy, taki wniosek w imię szlachetnych celów 
utylizacji bio dodaje się ogromne ilości folii i pytanie, jak panować nad tym prawda?  
 
Honorata Uchto 
Tak, słusznie pan zauważył i zresztą to nie pierwsza wypowiedź pana w tej materii 
i pamiętam, że tutaj na tej sali pan już podkreślał, że ta ilość wytworzonych 
worków w przypadku zbierania jest duża i niepotrzebnie wprowadza dodatkowy 
odpad, ale patrząc na to z punktu widzenia merytorycznego mogę spokojnie 
powiedzieć, to ja myślę, że tutaj ustawodawca chyba wybrał najmniejsze zło, bo 
też się do końca nie zgadzam z ilością worków, natomiast proszę sobie wyobrazić 
w jaki inny sposób zbierać te surowce? Gdyby wyposażyć każdego właściciela 
nieruchomości domków w trzy dodatkowe pojemniki na surowce wtórne i jeszcze 
na bio i już w tym momencie, to jest pięć dodatkowych pojemników dla każdej 
nieruchomości. To są potężne ilości, aczkolwiek nie mówię niemożliwe do zrobienia. 
Natomiast taka jest zasada, że w niektórych sytuacjach zbiera się właśnie w 
workach. Czy jesteśmy w stanie nad tym zapanować? 
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Tadeusz Sławik 
Ja nie mówię szkło, plastik, mówię o bio, liście kiedyś gniły na działkach i to było 
w sposób naturalny, a teraz część z tego pakowana jest do worków foliowych, co 
jest bez sensu.  
 
Honorata Uchto 
Dlatego też od samego początku staraliśmy się zachować ten system, chociaż 
spotkaliśmy się wielokrotnie z jakąś negatywną oceną, żeby jednak te odpady bio 
i w tym również liście i mówimy tutaj o trawie tak, o pielęgnacji z ogrodów, parków, 
nie o takich odpadach typowo domowych, czyli obierki i aczkolwiek i te można 
oddawać do punktu, żeby jednak te odpady  przez mieszkańców indywidualnie były 
zawożone do punktu i z tego, co widzieliśmy na prezentacji te ilości są naprawdę 
potężne. Natomiast ustawodawca też poszedł w tym kierunku, że dał te zniżki za 
kompostowanie, czyli jeżeli ktoś ma domek może skorzystać ze zniżki, ale musi 
kompostować bioodpady. Wtedy wyeliminujemy zarówno worki, jak i te ilości 
odpadów nie trafią do systemu, więc automatycznie koszty się nam zmniejszają. 
Natomiast jeżeli chodzi o zabudowę wielolokalową, to tutaj już pielęgnacja tych 
terenów idzie raczej w kierunku zatrudnienia firmy i oni nie korzystają z worków, 
aczkolwiek w spółdzielni czasami widać, że stoją worki, ale też są wysypywane te 
worki są zabierane. Więc gdzieś tutaj ta wtórna możliwość wykorzystania worka 
też funkcjonuje. Ulga od 1 stycznia do września wynosiła 1 zł od osoby, a od 1 
października 2,50 zł. Natomiast proszę pamiętać, że te koszty mają niwelować 
koszty wywozu. Jeżeli odpadów z nieruchomości, a to wyszło z wyliczeń przypada 
tyle na jednego mieszkańca, to też koszty automatycznie są w tej cenie.  
 
Andrzej Matusiak 
Mam pytanie do Prezydentów, chodzi mi o to, czy państwo planujecie, czy w ogóle 
myśleliście nad takim rozwiązaniem żeby stworzyć własną firmę odnośnie 
wywożenia śmieci tak, jak zrobił to między innymi Racibórz.  Drugie pytanie jest 
tutaj do pani, chodzi o ten film, bo to jest bardzo fajny film i mam pytanie, czy to 
wykonała w całości ta firma wywozowa i gdzie państwo dystrybuujecie ten film czy 
w szkołach były na przykład pokazane te filmy? Warto aby wyświetlić go właśnie 
dzieciom. 
 
Honorata Uchto 
Filmik powiedziałam, że to jest ostatnia edukacja świeżynka. Państwo byliście 
pierwsi, poza pracownikami merytorycznym i będzie on dostępny na stronach 
internetowych ale, również chcemy go wykorzystywać w aspekcie edukacyjnym, 
więc na pewno trafi do szkół, jeżeli będą zainteresowane i będą te rzeczy 
wyświetlać w czasie lekcji.  Jeśli chodzi o postępowania przetargowe, jestem od 
początku, czyli od 2013 roku i nie zdarzyło się tak, żeby była jedna firma. Wygrywa 
jedna firma, bo mamy jeden przetarg na całe miasto, natomiast zawsze co 
najmniej dwie, trzy, a były i lata, gdzie było dziewięć firm startowało w 
postępowaniu przetargowym. W tym roku ustawodawca kazał powiadomić 
wszystkie firmy, które są wpisane do RDR-u. Mamy ich sporo, więc zobaczymy jaka 
będzie frekwencja na przetargu. 
 
Piotr Szereda 
Panie Prezydencie, co z własnym Wydziałem jednostką do zagospodarowania  
odpadów komunalnych? 
 
Honorata Uchto 
Dodam, że to są potężne pieniądze jeżeli chodzi o stworzenie firmy patrząc pod 
kątem wyposażenia. W tym momencie po terenie miasta firm nie jeździ tyle 
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oczywiście ale wykazanych mamy prawie 100 samochodów. Nowe samochody, to 
są koszty milionowe. Niestety nie mamy żadnej firmy, która dysponowała by takim 
taborem żeby realizować tą usługę. Mamy bardzo dużo nieruchomości i zero 
zaplecza, jeżeli chodzi o specjalistyczny sprzęt. To jest na pewno problem i być 
może będzie trzeba się z tym kiedyś zmierzyć, ale na ten moment finanse chyba 
nas pokonają.  
 
Robert Cichowicz 
Można powiedzieć, że pani Naczelnik odpowiedziała w całości na zadane przez pana 
pytanie odnośnie kosztów i z czym to się wiąże. Oczywiście ten temat jest 
dyskutowany. Rozmawiałem z dyrektorem naszego Zakładu Komunalnego                  
w tym temacie, żeby się zastanowił, przeanalizował, być może w jakimś zakresie 
mniejszym byśmy rozpoczęli przejmowanie trochę powiedzmy sobie w cudzysłowie 
rynku z firm zewnętrznych. Nie mniej jednak stwierdził tak, jak pani Naczelnik, ten 
temat już był u nas realizowany. W większości miast podmioty gospodarcze upadły, 
przejęły to duże firmy z dużymi kapitałami i teraz wejście nowego podmiotu z 
budżetem samorządu by się wiązało z decyzjami, czy finansujemy setki 
samochodów, sprzętu, terenu i utrzymujemy to, a jak wiem utrzymanie w budżecie 
często bywa droższe, niż zlecenie tych działań na podmioty zewnętrzne. Oczywiście 
niektóre miasta w mniejszym, czy większym zakresie wracają do obsługi 
komunalnej i przejęciem na barki miasta pewnego zakresu, być może jest kilka 
miast które wzięły też gospodarkę odpadami i nie w pełnym zakresie. Przejmują 
część komunalną związaną z utrzymaniem zielonym miasta, z utrzymaniem 
zimowym miasta. W tym zakresie pewnie byłoby łatwiej, ale tutaj się zderzamy 
też z pozyskaniem odpowiedniego sprzętu również, taboru, miejsca i ludzi i to jest 
najistotniejsze w ostatnim czasie. Czyli pozyskanie odpowiednich fachowców żeby 
ich zatrudnić, do utrzymania tak dużej ilości sprzętu i terenu. Także dyskutujemy 
też i rozpatrujemy różne możliwości.  
 
Piotr Szereda 
Nie zgodziłbym się z panem Prezydentem. Ostatnio na sesji majowej o tym 
mówiłem, że po prostu trzeba odważnych decyzji, natomiast chcę się dowiedzieć 
w tej kwestii, na jak długo jest w tej chwili czasowo przygotowane te odpady, ten 
plac? Firma jak długo może jeszcze przyjmować, bo przyjmują odpady nie tylko z 
miasta Jastrzębia, ale z okolic. Jaki przewidywany jest okres używania tego 
zwałowiska odpadów?  
 
Honorata Uchto 
Pan mówi o Cofinco?  
 
Piotr Szereda 
Tak. Mamy świadomość? 
 
Honorata Uchto 
2032, ale proszę pamiętać, że to jest instalacja unieszkodliwiania do której trafiają 
już odpady po przeróbkach, więc tak naprawdę ona nie jest istotna z punktu 
widzenia zasad, czyli zagospodarowania odpadów. Ponieważ istotne są instalacje 
mechaniczno-biologicznego przetwarzania, kompostownie, biogazownie, to co 
faktycznie pozwala wykorzystać odpady. Ta instalacja Cofinco, która tutaj jest, a o 
której pan Przewodniczący mówi, ona już definitywnie unieszkodliwia to, co się już 
nie da wykorzystać również po przejściu przez te instalacje.  
 
Piotr Szereda 
Ale generalnie mamy 10 lat? Tak. Za 10 lat obudzimy się gdzie?  



19 
 

 
Honorata Uchto 
W nowej rzeczywistości.  
 
Piotr Szereda 
Może nie w nowej, tylko czy nie warto zacząć myśleć, bo patrząc na możliwości 
planowania w Urzędzie Miasta to zawsze dłużej trwa. Natomiast warto by zacząć 
na ten temat myśleć, ponieważ za 10 lat radni może ci co tam właśnie siedzieli u 
góry młodzi radni będą, powiedzą, a co teraz? Ani miejsca wyznaczonego, 
przygotowanego, ani sposobu. Będziemy wywozić gdzieś do Knurowa i płacić 
jeszcze większe koszty?  
 
Honorata Uchto 
Warto tutaj też podkreślić, że ten system cały czas ewoluuje i myślę, że najbliższe 
lata jeszcze zmienią trochę charakter postępowania z tymi odpadami i być może 
wejdą instalacje termicznego przekształcania, które pochłoną większość tych 
odpadów. Tym bardziej, że istnieje możliwość przekazywania w całości odpadów 
niesegregowanych. Także musimy być dobrze nastawieni.  
 
Piotr Szereda 
Ja mówię w tym temacie, bo już też drugą kadencję mówię o spalarni śmieci                          
w mieście Jastrzębiu-Zdroju. Też nie mamy pomysłu z innymi gminami czasami to 
zrobić. W związku z tym tak szczerze cały czas czekamy, że ktoś coś za nas zrobi.  
 
Honorata Uchto 
Wielu próbowało, niestety nie udało się, co też wskazuje, że temat nie jest prosty, 
a do zeszłego roku, bo ostatnio nie analizowałam osiem spalarni na terenie całego 
kraju, więc to też o czymś mówi, a poza tym to jest to też o czym pan 
Przewodniczący dzisiaj przy okazji powiedział, że jest ten opór społeczny, który też 
powoduje, że tego typu instalacje zawsze źle się kojarzą, więc to wymaga też 
dużego okresu przygotowania społeczeństwa do takich instalacji.  
 
Piotr Szereda 
Nie wiem, czy lepiej spalarnia, czy drugie wysypisko z drugiej strony płotu..  
 
Tadeusz Sławik 
Proszę zobaczyć, jak ta ustawa skutkuje? Pamiętam przyjęcie i tam były sygnały, 
że ta ustawa spowoduje wyparcie wielu firm z rynku i tak też się stało. Być może 
takie były zamierzenia projektantów ustawy. Bardzo niewiele firm pozostało. Ja z 
właścicielką niedawno rozmawiałem takiej firmy w Jastrzębiu i zostały dwie firmy, 
brak konkurencji, ale już jest bliska sprzedaży udziałów, kończy się działalność 
firmy, niestety tak to jest. Czyli ta nieszczęsna ustawa, która została wtedy 
uchwalona tyle negatywnych skutków spowodowała i jest zmieniana czasami na 
lepsze, ale tak, jak mówię ten socjalizm, tego się nie da naprawić, bo istota jest 
zła i cała ta filozofia i tutaj powstało pytanie, co dalej? Pytanie, czy Miasto ma być 
stroną aktywną? Myślę, że to, co pan Prezydent mówił, tutaj musimy rozeznawać. 
Nie wiem, jeszcze nie jestem przekonany, ale sądzę, że być może w związku z 
wyparciem innych firm z rynku nie ma konkurencji, to dwie firmy dzielą rynek 
między siebie i koniec i ceny rosną i one będą jeszcze rosły, że staniemy być może 
przed dylematem i potrzebą stworzenia z powrotem firmy komunalnej, gdzie tak, 
jak w analizie SWOT zawsze będą szanse i zagrożenia. Będą te dwa elementy i być 
może sukcesywnie ten rynek zdobywać, ja się zgadzam ze stanowiskiem po to 
choćby, żeby stworzyć konkurencję. Problemy są naprawdę szalone przed nami. 
Pytanie, w jakiej perspektywie nasze myślenie budować? Dobrze, że radny 
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Matusiak rozpoczął ten temat, bo to jest dyskusja i my decyzji nie podejmiemy 
natomiast jak nasze myślenie będzie wyglądać i jakie kierunki możemy wybrać? 
Być może będzie zasadne tworzenie koncepcji rozważenia budowy własnej firmy, 
co jest bardzo trudnym rozwiązaniem i bardzo kosztownym.  
 
Andrzej Matusiak  
Taka firma powstała w Raciborzu i z tego, co informowano obniżono koszty mimo 
wszystko tak, jak pani mówi, że to jest wszystko kosztowne, a obniżono koszty 
właśnie wywozu tych śmieci i dlatego też mówię że to nie musi być od razu cały 
teren Jastrzębia objęty, ale przynajmniej w tych miejscach, gdzie można 
powiedzieć, że dość dobrze się sfinansuje taką firmę właśnie stworzyć i zacząć 
właśnie od jakiegoś małego miejsca, a później coraz bardziej. Dlatego, że my nie 
stwarzamy żadnej konkurencji dla tych firm. To, co pan powiedział Tadeusz Sławik, 
przychodzą dwie firmy i nie wiadomo, czy tam wśród nich jest jakiś kogucik, czy 
nie i się oczywiście przetarg rozstrzyga i wiemy, jak my płacimy teraz mając 
wysypisko na swoim terenie, gdzie można powiedzieć, że wywóz śmieci nie jest aż 
tak daleko. Uważam, że powinno być w tym kierunku przynajmniej założenie jakieś 
zrobione i może państwo Prezydenci przejadą się do Raciborza i porozmawiają tam 
i przeanalizują to, jak właśnie inni to robią. 
 
Piotr Szereda 
Dobrze dziękuję bardzo, bo myślę, że pani Naczelnik nie rozwiąże tego problemu 
mimo dużych chęci. To są decyzje gospodarcze. 
 
Tadeusz Markiewicz 
Proszę państwa na temat gospodarki odpadami można byłoby mówić dużo i bez 
końca i każdy miałby uwagi. Poruszamy tutaj tematy różne zależne od nas, 
niezależne, które ustawodawca wymusza. Były regionalne składowiska odpadów, 
gdzie nie było wolno przemieszczać, przewozić, a w tej chwili już takiej możliwości 
po prostu nie ma. Można przewozić i ja nie bronię szanowni państwo i jestem za 
tym, żeby oszczędzać tereny, oszczędzać jak najbardziej, żeby nie składować, ale 
część odpadów od nas też idzie do innych miast, a do tyłu historycznie niezbyt 
daleko, to bardzo dużo na przykład szło też i nie mieliśmy składowania odpadów 
smołowych i innych takich części budowlanych, czy powiedzmy azbestu, bo nie 
wiem, czy azbest jest nadal u nas przyjmowany, ale nie był. Także, to nie jest do 
końca, że tylko do nas wożą, a my już nie. Ale szanowni państwo tutaj pan 
Przewodniczący nadmienił taką sytuację, że skończy nam się wysypisko. Tak, 
wszystko się skończy i ja i my wszyscy i tak to już w życiu jest, ale szanowni 
państwo na dzisiaj to wysypisko funkcjonuje i żebym dobrze był zrozumiany, na 
razie z tego wysypiska mamy poważne przychody. Gdyby  nie wysypisko, to nie 
przodowalibyśmy w Polsce z dofinansowaniem do różnych aspektów Ochrony 
Środowiska. Wydaje mi się, że nie ma pełnej współpracy władz miasta pomiędzy 
istniejącym składowiskiem, chodzi konkretnie, żeby umożliwić nie wiem, jak  
daleko to idzie, ale przyjmując Studium chciano powiedzmy podnieść tą rzędną. 
Nie żeby zakłócić róże wiatrów, żeby zniszczyć wszystko, żeby zapylało, ale tylko i 
wyłącznie do wysokości rzędnej która jest i będzie składowisko po górnicze. Jakoś 
nie wiem, jak jest, ale jakoś nie idzie ta współpraca we właściwy sposób. Po prostu 
ten przedsiębiorca chciał po to, żeby zakończyć tam rekultywacją zgodną z 
prawem. Więc co odpowiadamy? Dlaczego podnieśliśmy rzędną na naszym terenie 
i mówię o Jastrzębiu-Zdroju górniczego wysypiska, bo Pawłowice podniosły rzędną. 
To dlaczego nie możemy dać jasnego i zielonego światła temu przedsiębiorcy który 
eksploatuje to wysypisko, lepiej podnieść parę metrów szanowni państwo do góry, 
jak rozłożyć na paru hektarach i zająć teren.  
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Andrzej Matusiak.  
Proszę państwa chciałem tylko przypomnieć, że z tego wysypiska śmieci mamy 7 
mln zł w postaci podatków i ponad 35 ml zł na ochronę środowiska. Niektóre gminy 
brały kredyty po to, żeby zmienić piece, u nas te środki finansowe są właśnie z tej 
ochrony środowiska 35 mln zł. Teraz jeszcze taka rzecz jest i też zastanawiamy się 
dlaczego w planach zagospodarowania przestrzennego ja nie chciałem blokować 
tego, bo też nie dostałem jeszcze do tej pory żadnych informacji odnośnie, jak 
zostały rozpatrzone uwagi i jakie to były uwagi, bo między innymi mogła to być 
też uwaga właśnie z Cofinco, bo pytanie dlaczego wielokrotnie pytaliśmy się i nie 
uzyskaliśmy konkretnej odpowiedzi, bo jeżeli tutaj podniesiono rzędną, dlaczego 
tutaj nie podniesiono rzędnej od razu w Studium? Mówiono nam, że to będzie 
sprawa, jak już będziemy w planie zagospodarowania przestrzennego przyjmować, 
to pytanie dlaczego tutaj żeśmy podnieśli, a tego tutaj nie podnieśliśmy przecież 
jedno i drugie się nie wyklucza. To, co powiedział Pan Tadeusz i tutaj widać nawet 
przypuszczam, że ta firma też widzi to, że w ich przypadku są jakieś utrudnienia.  
Pytanie dlaczego te utrudnienia są, dlaczego się utrudnia tej firmie, bo my już nic 
nie zmienimy to wysypisko jest i im dłużej będzie, to wiadomo, że dochody do 
miasta będą i my też myślę, że w jakiś sposób to odczuwamy, że płacimy mniej 
za śmieci, a można byłoby jeszcze mniej płacić za śmieci, gdybyśmy mieli własną 
firmę, bo na pewno też byśmy byli inaczej traktowani przez te wysypisko śmieci.  
 
Alina Chojecka 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado zgłaszam wniosek o zmianę porządku obrad 
polegającą na wyłączeniu z dzisiejszego porządku projektu uchwały w sprawie 
nadania nazwy rondu. Jest to prawo miejscowe, które winno być konsultowane. 
Ten obowiązek nie został dopełniony. Nie pamiętam który to jest paragraf i dlatego 
proszę pana Prezydenta, żeby pan Prawnik udzielił odpowiedzi stosownej                              
i podał podstawę prawną.  
 
Winicjusz Wuwer- Radca Prawny 
Ta uchwała o ile pamiętam była przeze mnie parafowana, przy czym faktycznie                    
z informacji jaką uzyskałem nie była konsultowana, a taki wymóg wynika z ustawy 
o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Stąd też jest to warunek 
obligacyjny który tutaj Rada winna brać pod uwagę. Stąd też uważam, że podjęcie 
tej uchwały bez konsultacji skutkować będzie uznaniem jej za nieważną,                           
za wadliwie podjętą.  
 
Piotr Szereda 
Znaczy się potwierdza pan po raz kolejny, że nasze Biuro Prawne jest beznadziejne, 
bo nie zwróciło mi w ogóle uwagi na ten temat. Szanowny Panie mamy dzisiaj 
czterdzieści uchwał, czterdzieści uchwał które Nadzór Prawny odrzuca, a my 
zwalamy winę na Dyrektora, a Biuro Prawne w Jastrzębiu działa tak, jak działa, 
gdzie mówi Przewodniczącemu, który składa uchwałę projekt po raz drugi zresztą 
i wtedy pan nie zwrócił tej uwagi, bo ten projekt uchwały składam po raz drugi.  
 
Winicjusz Wuwer 
Ale przepraszam bardzo... Chciałbym zwrócić uwagę, że ja sprawdzam uchwały 
przed ich konsultacją. W związku z tym wymaga nie ode mnie, żebym jeszcze 
analizował, co się dzieje po tym, kiedy ja sprawdzam uchwałę jest wyraźnym 
nieporozumieniem i uważam, że pana uwaga Przewodniczącego jest w tym 
momencie nie na miejscu. Ja sprawdzam przed konsultacją, w związku z tym ja 
nie wiem, co się dzieje po tym z uchwałą, którą parafuję w momencie, kiedy mam 
ją do sprawdzenia.  
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Piotr Szereda 
Wniosek formalny będzie przygotowany. Oczywiście proszę Biuro żeby 
przygotowało wniosek, bo jest wniosek formalny.  
 
Andrzej Matusiak  
Proszę państwa z tego wynika jednoznacznie, że Rada Miasta powinna mieć swoją 
obsługę prawną, po raz pierwszy zdarza się taka sytuacja, że Prezydenci próbują 
w sposób prawny zablokować pewne tematy z którymi powinniśmy iść do przodu. 
Pytanie, czego się państwo boicie, żeby obywatel który tu mieszkał w Jastrzębiu-
Zdroju było nazwane rondo jego imieniem? Po raz kolejny państwo kombinujecie 
nie wiadomo w jaki sposób? Byle żeby to opóźnić, może niektórych przekonać do 
tego żeby jednak nie głosowali za tym. Wstyd proszę państwa, to jest jeden wielki 
wstyd i publicznie informowanie mieszkańców o tym, że Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości nie chciał przyjąć nazwy Powstań Śląskich, a proszę państwa kim 
był pan Piechoczek? Kim był, bo jak byście państwo uczyli się tej historii to by 
wszyscy mieszkańcy wiedzieli kim był właśnie pan Piechoczek. Wstyd jeszcze raz 
wstyd. 
 
Piotr Szereda 
Za chwilę będziemy głosować wniosek proszę o 10 minut przerwy.  
 
Jarosław Potępa 
Panowie Prezydenci, Panie Przewodniczący, Radni, Goście. Przed chwilą właśnie 
było powiedziane trochę nerwowo za głośno. Tutaj nie chodzi o ton głosu, tylko o 
fakty. Nie będziemy się przekrzykiwać, ale powiedziane było, że sporo faktycznie 
naszych uchwał Nadzór Wojewody odrzuca, czyli zaskarża i w tym wypadku mamy 
za chwilę głosować nad zmianą porządku, nie wiem jaki będzie wynik? Natomiast 
zanim przystąpimy do tego głosowania, to może faktycznie od razu powiedzmy 
sobie, że jeśli by to miało być głosowane, to z góry zakładamy, że głosujemy bubla. 
Co innego kiedy możemy nie mieć pełnej wiedzy, możemy czegoś nie zrozumieć, 
źle zinterpretować i wtedy podnosimy rękę, klikamy w zielone. Tak jestem za taką, 
czy inną uchwałą, bo działam w dobrej wierze. Wierzę w to, że faktycznie uchwała 
jest dobrze przygotowana. Oczywiście Nadzór jest dość skomplikowaną instytucją. 
Niekiedy chodzi o przecinek ja wiem, że już przerabialiśmy przecinki, albo i tak 
dalej, ale to w tym wypadku my nie musimy tego widzieć. Natomiast tutaj widzimy, 
widzimy. Za chwilę będziemy głosować, czy przyjmiemy ten wniosek proponowany 
przez nasz Klub, czy też nie. Ja tylko jeszcze korzystając z tej przerwy przedstawię 
może wyniki głosowania. W tym wypadku gdybyśmy głosowali na temat na 
przykład Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy, dlaczego nie ma tej uchwały? Bo 
wnioskodawca ją wycofał, bo wnioskodawca uznał, że skoro jeszcze to rondo jest 
w budowie, a wiosną, czy właściwie zimą w styczniu był 30 Finał i tak sobie uznali, 
że na 30 Finał fajnie by było mieć coś w mieście, co by się z tym WOŚP kojarzyło 
i faktycznie wnioskodawcy dopełnili wszelkich formalności. Można by taką uchwałę 
głosować, ale oni wycofali ten wniosek. Kolejną nazwą, która znalazła się w 
konsultacjach społecznych to było właśnie rondo imienia Powstańców Śląskich, o 
ile WOŚP uzyskał 358 głosów, to rondo Powstańców Śląskich - 257. 138, to było 
rondo Nadziei, 62 na rondo imienia Świętego Jana Nepomucena. Przyglądałem się 
dość długo tej płachcie, ale ja tu nie widzę tej propozycji która miałaby być  
głosowana. Jeżeli mamy słuchać suwerena, a to mi się tak nasuwa jeszcze z okresu 
wyborów „będziemy słuchać suwerena”, to suweren jest tutaj zaznaczony. Zielony, 
to jest WOŚP i to jest suweren. Suweren chciał WOŚP, ale się wycofał, a ten 
fioletowy, niebieski, to jest również suweren który uważał, że rondo imieniem 
Powstańców Śląskich będzie najlepszym rozwiązaniem.  
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Tadeusz Markiewicz.  
Szanowni państwo niezręcznie mi jest występować i mówić w tej sprawie, bo 
można jakby poprzez domniemanie nie zawsze mając pełną rację sobie skojarzyć, 
że coś ktoś chce i coś nie chce. Chcemy nadać - nie chcemy nadać do systemu 
nazewnictwa miasta czy jakiegoś szlaku jedna nazwa by pasowała lepiej i do 
drugiego gorzej. Powiem, rzeczywiście nie było to konsultowane, ale wydaje mi 
się, że żeby nie robić bo naprawdę jest bardzo niezręcznie i bardzo przykro 
szanowni państwo, że postępujemy w taki sposób wobec osób, które zasłużyły się, 
które bezwzględnie powinny i jeszcze raz powtarzam powinny być wyróżnione 
poprzez nadanie jakiegoś godnego miejsca w nazewnictwie. Ja daleki jestem od 
tego, czy ulicę, czy to rondo które ma być, czy inne miejsce, które właściwe, ale 
szanowni państwo sam sposób i ja historycznie wrócę się i patrzę na pana radnego 
Sławika, jak bardzo niezręczne było jedno nadanie  tytułu 'Zasłużony dla miasta 
Jastrzębie-Zdrój', gdzie potem dyskutowano i mówiono. Przyjęliśmy nie wiem, czy 
myśl wyszła ode mnie, czy od pana Tadeusza, ale wspólnie przedyskutowaliśmy, 
honorowo podjęliśmy na jeszcze ówczesnej Radzie poprzedniej, że jeżeli będziemy 
chcieli nadać komuś obywatelstwo, czy jakiś inny tytuł honorowy, to w 
poszerzonym gronie Rady Miasta i przedstawicieli Urzędu Miasta spotkamy się, tam 
omówimy i jeżeli podejmiemy decyzję, to nawet osoba nie do końca zadowolona 
zostawi temat i nie będzie dyskusji. Spotkałem się z mieszkańcami i te osoby 
powiedziały że ta dyskusja jest niepotrzebna, żenująca i powinniśmy jakieś godne 
właściwe miejsce nazwać imieniem Powstańca Ludwika Piechoczka. Powinniśmy 
bez tej zbędnych dyskusji i Panie Tadeuszu myślę, że stworzymy coś takiego, takie 
honorowe, że jak będziemy nazywać imieniem kogoś, to przedyskutujemy w 
poszerzonym składzie z udziałem przedstawiciela organu wykonawczego, żeby 
naprawdę uniknąć takiego czegoś, bo mi jest jeszcze raz powtarzam jako 
przyjezdnemu, ale już osadzonemu tutaj w Jastrzębiu-Zdroju - bardzo przykro.  
 
Alina Chojecka 
Panie Przewodniczący, wysoka Rado, szanowni Państwo. Proszę państwa proszę 
zwrócić uwagę na to, że mój wniosek wiąże się z tym, żeby zmienić porządek obrad 
i wycofać ten że projekt w sprawie nazwy ze względów prawnych. Absolutnie nie 
wypowiadam się na temat proponowanego bohatera, tylko mówię o tym, co Rada 
Miasta ustala. Czuwa nad przestrzeganiem prawa i tylko to było właściwie brane 
pod uwagę, więc ta dyskusja powinna dotyczyć formuły prawnej. 
 
Andrzej Matusiak  
Ja państwu przedstawię złożony wniosek był po raz pierwszy 9 maja 2019r. do pani 
Prezydent. Od roku 2019 wiele miejsc żeśmy nadawali imiona i do tej pory pani 
Prezydent nie znalazła żadnego godnego miejsca, żeby nazwać właśnie panem 
Piechoczkiem. Uważam, że teraz to rondo państwo robiliście wszystko, żeby tylko 
nie nazwać Piechoczkiem. Pamiętamy jakieś europejskie żeście państwo wymyślali, 
bo takie różne bzdury, a jeżeli idzie o Powstań Śląskich, to mamy przecież ulicę.. 
Wystarczyło by na Szeroką przyjechać od czasu do czasu żebyście państwo 
wiedzieli, że jest taka ulica. Nie wiem dlaczego państwo robicie wszystko żeby 
akurat nie nazwać tego ronda imieniem Piechoczka? Ja pamiętam dyskusję w 
zespole konsultacyjnym i wiele żeśmy dyskutowali na ten temat. Pan Górny 
przychodził, denerwował się na Komisji Kultury i Sportu wielokrotnie żebyśmy 
składali nawet takie wnioski, żeby znaleźć miejsce żeby można było uhonorować 
tą osobę. Pani Prezydent Anna Hetman nie była w stanie znaleźć takiego miejsca, 
to my żeśmy znaleźli, ale państwo robicie wszystko żeby akurat w tym miejscu nie 
było tym imieniem nazwane.  
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Piotr Szereda 
Wstyd jest, jeżeli chodzi o sytuację prawną w mieście Jastrzębiu-Zdroju, bo 
faktycznie bubli tworzymy bardzo dużo. Płacimy masę pieniędzy. Czas na zmiany. 
Ja bym takich prawników zmienił u siebie w Spółdzielni jakbym miał co chwilę 
zwracane z Nadzoru, bo nie są w stanie ustalić. Urzędnicy dzwonią, Naczelnicy, jak 
mamy napisać żeby przez Nadzór Prawny przeszło. Co robi Biuro Prawne? Czeka, 
podpisze. Wracamy czterdzieści uchwał. Sorry niestety taka jest moja opinia. 
Szanowni państwo i wtedy, jak składałem w zeszłym roku też w takim samym 
trybie nikt nie zwrócił uwagi. Dlaczego? Bo część Koalicji Samorządowej 
Wspólnotowej jak wiedziała, że ma większość przegłosuje i odpada. Teraz się nagle 
zachwiało, możemy przegrać głosowanie więc, szukamy kruczków prawnych i tak 
to wygląda. Nie bierzemy pod uwagę, mamy właśnie konsultacje, czy każdą 
konsultację w każdym momencie zrobić, myślicie, że nie jestem w stanie zebrać 
dwa tysiące podpisów pod tym projektem uchwały i uznać to jako konsultacje? Ale, 
czy my mamy podpisy zbierać pod zacnym człowiekiem i odważę się po raz drugi 
na tej sali odczytam o kim mówimy, bo ręce opadają, jak właśnie niektórzy którzy 
do mnie też zadzwonili, a coś ty wymyślił z tym Ludwikiem Piechoczkiem? Kto to 
jest? Ja mówię - ty człowiek wykształcony uważasz się nawet, że jesteś 
opiniotwórczy nie będę mówił nazwiska, bo wstyd i nie wiesz, kto to jest Ludwik 
Piechoczek, a ja mówię, a wiesz kto to jest Ostaszewski Włodzimierz? No nie wiem. 
A wiesz, że jest takie rondo? A no nie wiem. Po co takie rondo jest, po co się nadaje 
imiona rond? Żeby wreszcie ktoś przejechał i zastanowił się, oczywiście jest potem 
kwestia kultywowania , przypominania, znalezienia rocznicy, żeby młodzież o tym 
się dowiedziała ta, która tu się rodzi w Jastrzębiu-Zdroju i potem nie wie kogo ma 
za protoplastów. Czy my nie potrafimy tego uszanować? Ja wiem, że ból jest 
akurat. Był ból ze Sławikiem, będzie ból z Piechoczkiem, ale czy to nie jest też 
argument, że akurat ci ludzie protoplaści, tego pokolenia wychowali następnych 
radnych, którzy akurat nie są jedną kadencją przypadkową, tylko kilka kadencji  
i mówi się o ich przodkach, a oni muszą mieć głowy pochylone, bo się boją tej 
dyskusji. Do tego doprowadziliśmy, że będę musiał się wstydzić swojego dziadka, 
ojca zasłużonego, bo nie pasuje do układu politycznego. Mimo, że był Posłem 
jednej, drugiej kadencji przed wojną. Mimo, że opanował Powstanie, był 
porucznikiem, organizował Plebiscyt i mówię w tej chwili o Piechoczku w skrótach. 
To co? Znajdziemy kruczek prawny, odwleczemy dyskusję, zbierzemy podpisy, a 
wykluczymy ich. Tędy droga? Pan radny Tadeusz Markiewicz mówi o honorze, a 
które uchwały były tak konsultowane, jakby pan sobie życzył, żebyśmy 
dyskutowali, żeby nie przechodziły? Jedna uchwała była przedyskutowana tam o 
naszych dietach i wynagrodzeniu pani Prezydent, to było honorowe, to było 
honorowe spotkać się tam, przedyskutować diety. Przyznać pani Prezydent, to było 
honorowe. Nie dyskutowaliśmy. Nad innymi rzeczami nie potrafimy. Ja się potrafię 
w swoje piersi uderzyć, bo też tam brałem udział i też bym chciał, żeby na 
Prezydium przynajmniej była mowa 'dobra przegłosuje my', ale... pan Prezydent 
zadzwonił do prawnika 'uwal mu to'. Tak to się odbyło. 'Znajdź, żeby to odpalić'. 
Dlatego jeszcze przeczytam, żeby nie było, że to tylko Szereda wymyślił, bo  pan 
Marian Górny jest i oczekuje. Widzę go, złość zżera. Z nam pana kopę lat. 
Dostałem też pismo od Towarzystwa Miłośników Ziemi Jastrzębskiej, którzy piszą 
do mnie na moje ręce na adres kierowany w ten sposób 'Ponawiamy złożone po 
raz pierwszy 9 maja 2019r. wniosek o nadanie nazwy imienia Ludwika Piechoczka 
dla ronda na skrzyżowaniu ulicy Granicznej, Północnej, Alei Piłsudskiego. Rondo to 
leży historycznie w najstarszej części Jastrzębia Górnego i w pamięci jego 
mieszkańców wiąże się nie tylko z walkami powstańczymi, ale wojną obronną w 
1939 roku. Ludwik Piechoczek był przywódcą peowiackim, działaczem 
plebiscytowym i społecznym urodzonym w Jastrzębiu Górnym. W I Powstaniu  
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Śląskim dowodził akcją zbrojną w powiecie rybnickim, podobną rolę odegrał w II 
Powstaniu Śląskim. W III Powstaniu Śląskim w dowództwie grupy 'Południe' 
dowodził zwycięskiej bitwie pod Olzą w dniach 21- 23 maja 1921. Był Posłem do 
Sejmu Śląskiego II i III kadencji i od 1936 roku Poseł do Sejmu RP. Jest jedynym 
tak zasłużonym utytułowanym jastrzębianinem, który całe życie poświęcił walce o 
polskość tej części Śląska. Zamordowany w Auschwitz 1 stycznia 1941 roku. Warto 
podkreślić zaznacza Towarzystwo, że osoba Ludwika Piechoczka cieszy się dużym 
szacunkiem wśród rdzennej ludności Jastrzębia i nie budzi kontrowersji wśród 
historyków Uniwersytetów w Katowicach i Opolu. Byłoby wielce nieroztropnym 
niewykorzystanie szansy podjęcia działań integrujących mieszkańców Jastrzębia-
Zdroju. Bo, to co mi właśnie przekazano niektórzy bohaterowie budzą 
kontrowersje. Nie te takie nasze emocjonalne, polityczne, ale historyków 
fachowców, bo niektórzy u nas mają pomniki, ulice, ale napisany życiorys tylko 
własnoręcznie. Innego dokumentu potwierdzającego o jego zasługach nie ma                                      
i nadaliśmy imię, bo była taka potrzeba. Jest człowiek zrobił dużo, wymieniamy go 
czasami na tych Sesjach też. Także słuchajcie uważam i tak ze świadomością tak, 
jak pan radny Jarosław Potępa powiedział, zagłosujemy za tym bublem, Nadzór 
Prawny go odrzuci, ale wtedy będziemy mieli pewność, że już tak, jak poprawiamy 
niektórą uchwałę poprawimy tą uchwałę. Jeżeli będzie miała faktycznie te błędy o 
których Biuro Prawne mówi i z pełną świadomością czasami dowódca wie, że 
popełnia błąd, ale wierzy, że to jest błąd który przynosi chwałę.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Szanowni państwo bardzo nie lubię polemiki, ale tu niestety nie mogę zgodzić się 
z argumentami pana Przewodniczącego, że gdzieś na sali z boku po cichu 
podjęliśmy jakąś decyzję o przyznaniu wynagrodzenia, diet.  
 
Piotr Szereda 
Ja mówiłam, że bez dyskusji na sali się odbyło.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Jest to inny rodzaj uchwały. Nie jest to szanowni państwo prawem miejscowym i 
bardzo proszę, bo wśród osób nie umieją w społeczności wprost i wyraźnie 
powiedzieć. Niestety Rada Miasta nie ma już możliwości kształtowania 
wynagrodzenia nadmiernego powiedzmy nadmiernego w rozumieniu społecznym, 
że można dać ile się chce, lub jak było już folklor, że dawano wójtowi lub 
prezydentowi 120 zł szanowni państwo. Już nie może. Rada Miasta mogła w tym 
wypadku dać albo 80, albo 100 i koniec. Nie ma najmniejszej dyskusji, to Rada 
Miasta nie ma. Jeżeli chodzi o zwrot kosztów funkcjonowania radnego. Ja mam 
inną uwagę, ale w prowadzonej i takiej dyskusji i powiem otwarcie nie było 
potrzebny wywoływać dyskusji, bo to było na panewce do spalenia. Jeden radny 
się przychylał i popierał, że to powinniśmy zrobić i nawet uznał, że trochę mu jest 
wstyd wejść gdzieś do biura, ale to już zostawiam, żeby powiedzieć. Nieco 
zmodyfikowaliśmy diety, że za nieobecność są potrącenia. Ja szanowni państwo 
chciałbym i bym był gotowy i otwarty na to, żeby nieco zmodyfikować płacenie diet 
proszę państwa, ale nie widziałem jeszcze Rady, że są wszyscy funkcyjni, że tak, 
ale jakoś w tej sprawie nie umiemy szanowni państwo tego zrobić. Ale nie 
dyskutuję, bo mówimy o innym temacie. Jasno i wyraźnie powiem tak, nie jestem 
przeciw tym żeby nie nazywać imieniem szanownej osoby ronda, ale nie wezmę 
udziału w głosowaniu z bardzo prostej przyczyny z tego, co powiedziałem na 
ostatniej Sesji. Jestem formalistą i legalistą i nie chciałbym szanowni państwo, 
żeby naszym jeszcze aktem dawać możliwość może przeciwnikom nazwania tej 
ulicy jakiegoś pożywki do dyskusji. Bardzo bym prosił i wrócę jeszcze raz panie 
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Tadeuszu do pana się do wszystkich, ale do pana Tadeusza szczególnie, czy byśmy 
nie powrócili do takiej formy gdy przychodzi i nie mówię o tym nazwisku akurat, 
ale nazwania jakiejś osoby do podobnej formy jak nadajemy 'Zasłużony dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój', Honorowy Obywatel? Spotykamy się w gronie, dyskutujemy, 
wychodzimy z tym i koniec jest dyskusji, a tutaj jeszcze panie Ryśku, żebym pana 
nie obraził, jak jesteśmy koledzy proszę nie przypisywać, bo to powiedzmy na 
Śląsku jest bardzo szanowana rodzina i wszystko, ale to już jest tak daleko, że 
tutaj więzy rodzinne są dalekie tak gdzieś w pobliżu tego, jak ja jestem z Adamem 
i Ewą w rodzinach.  
 
Tadeusz Sławik  
Szanowni państwo, pan radny Tadeusz Markiewicz przywołał pewną formułę, gdzie 
są możliwe uzgodnienia. Z jednej strony jest Prezydium Rady, z drugiej strony 
Komisja Nazewnictwa, są Komisje Rady Miasta, a czasem dochodzi do takich 
kontrowersji. Ja pamiętam, jak były przyznawane przez wiele lat tytuły 'Zasłużony 
dla miasta Jastrzębie-Zdrój' i był też pewien mechanizm bardzo niezręczny dla 
Rady wówczas. Inicjatywa uchwałodawcza była bardzo prosta, żeby każdy mógł 
zgłosić może inaczej, nie każdy, ale było szerokie grono i potem doszło, czy też 
mogło dojść do sytuacji, kiedy jest projekt uchwały zgłoszony i uchwała nie jest 
podjęta. Stąd myśleliśmy długo jakie rozwiązanie przyjąć i stwierdziliśmy, że dobry 
byłby bufor w pozytywnym tego słowa znaczeniu, żeby nie dochodziło do sytuacji, 
bo dana osoba w ocenie wielu zasłużona nie otrzymuje tego tytułu, bo uchwała nie 
jest podjęta. Stąd tym buforem jest pewne „ciało” które wstępnie dyskutuje i 
przedkłada   Radzie tą propozycję, którą zaakceptowano i wtedy mając tą pewność, 
głębokie przekonanie, że taka kandydatura zostanie przyjęta. Myślę radny, to jest 
szukanie takiej formuły i ja już nie odnoszę do tej sytuacji, ale być może też, myślę 
panie Przewodniczący, to również do pana wniosek abyśmy spróbowali wyjść na 
taką ścieżkę przy wielu następnych sytuacjach. 
 
Szymon Klimczak.  
Panie Przewodniczący postaram się bardzo spokojnie, natomiast nie ukrywam, że 
państwa zachowanie mnie dzisiaj zbulwersowało i mówię to jawnie i publicznie, to 
jest skandal. Prawnik mówi rzeczywiście i wypowiem się też prawnie i użyję 
argumentu prawnego. Po pierwsze pani Prezydent, czy nie pan Przewodniczący 
skierował do konsultacji z panią Prezydent tą uchwałę? Tak. Pani Prezydent 
napisała, że może warto by było panie Przewodniczący ją skonsultować, żeby to 
było właśnie prawo miejscowe? Czy oprócz argumentu prawnego nie widzicie 
państwo braku dobrej woli, pomimo chyba tak mogę zaryzykować większości w 
Radzie Miasta dla tego projektu? Czy nie jest państwu wstyd w ten sposób 
postępować? Naprawdę decyzje podejmujemy większością głosów, natomiast tutaj 
jest jakaś dziwna obawa, że w tym głosowaniu większości Klub Obywatelski nie 
będzie miał i w ten sposób tak, jak powiedział mój przedmówca kruczki prawne się 
stosuje. Panie Mecenasie, pan służy Miastu, nie pani Prezydent i niech pan sobie 
to zapamięta. To po pierwsze. Po drugie, jeszcze państwu powiem, że ja 
zaryzykowałbym i namawiam państwa radnych do tego, żeby podjąć tę uchwałę, 
czyli głosować przeciwko wnioskowi, a co za tym idzie mówię to tutaj prawnie 
argument, ale też i wtedy głosować za uchwałą, bo na przykład to pismo które 
dzięki Bogu państwo napisaliście. To uważam, że jest konsultacja społeczna. Poza 
tym pozostałe osiem pism o których mówił pan Przewodniczący Towarzystwa 
Miłośników Ziemi Jastrzębskiej organizacji pożytku publicznego, co ciekawe. Bogu 
dziękować, że ludzie są dla których historia jest ważna w tym mieście. 
Wypowiedzieli się w tym temacie. Czy to, co właśnie pan radny Potępa 
zaprezentował tutaj na mównicy, czy tego nie można uznać za konsultacje 
społeczne. Społeczeństwo w jaki sposób się wypowiedziało, mamy jakąś 
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miarodajną ocenę. Może możemy być wbrew temu, co społeczeństwo 
wypowiadając uznając, że to nie jest na przykład grupa reprezentatywna 
mieszkańców i ja mam akurat przepraszam zdanie w tym temacie. Ale to wszystko 
biorąc w całość proszę państwa przekonuje państwa do tego, że wobec tego 
argumentu prawnego, że to można uznać za konsultacje społeczne, bo jak państwo 
sobie sprawdzicie, konsultacje społeczne, to nie są tylko te które są zarządzane 
przez Prezydenta Miasta, aczkolwiek mam żal do pani Prezydent, że takich 
konsultacji społecznych pomimo tego, że projekt był konsultowany z panią 
Prezydent nie zarządziła. Tylko właśnie poczekała, żeby dziś tutaj państwa radnych 
zaprzyjaźnionych w swoim Klubie wypuścić z taką uwagą. Naprawdę, to jest 
przykre, że dla kalibru tej osoby, dla człowieka który zginął w Auschwitz, bo był 
Polakiem i też czytałem jego sylwetkę. Nie ze wszystkimi jego poglądami się 
prywatnie może bym zgadzał, a człowiek zginął, poświęcił swoje życie za Ojczyznę, 
bo kochał Ojczyznę, a my robimy takie szopki dzisiaj. Naprawdę wstyd mi. 
 
PRZERWA 16.35 – 16.50. 
 
 
Wniosek w sprawie zmiany porządku obrad -  wycofanie projektu uchwały 
w sprawie nadania nazwy ronda w mieście Jastrzębia- Zdroju. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
Kto jest za przyjęciem wniosku w proponowanym brzmieniu?  
 
Głosowanie radnych : za: 11, przeciw – 11, wstrzymujących się – 0 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że uchwała pozostaje w porządku obrad.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad .9. 
Podjęcie uchwał w sprawach bieżących zgodnie z wykazem. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 
Opinia Komisji Budżetu i Skarbu – pozytywna.  
 
Roman Foksowicz 
Chciałem zgłosić autopoprawkę do uchwały o zmianie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta. W załączniku nr 3 objaśnienia zmian wartości Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój w zakresie wydatków majątkowych 
na programy i projekty lub zadania pozostałe. Zmienić zakres rzeczowy dla 
przedsięwzięcia wieloletniego Postindustrialne dziedzictwo pogranicza. Zakres 
rzeczowy w 2022 roku zwiększa się o zakup działki nr 801/14 na potrzeby 
wykonania parkingu i obsługi budynku Łaźni. Pojawiła się możliwość, właściciel 
chce sprzedać działkę, mamy prawo pierwokupu do tej nieruchomości i chcemy  
z tego skorzystać.  
 
Piotr Szereda 
Dziękuję, czy ta poprawka była konsultowana i procedowana przez Komisje Rady 
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Miasta? Myślę, że jest bezzasadna.  
 
Roman Foksowicz 
Mamy prawo wprowadzić autopoprawkę, więc wprowadzamy tą autopoprawkę.  
 
Piotr Szereda 
Myślę, że w tym momencie powinniśmy przynajmniej skierować do Komisji 
Budżetu i Skarbu. Taka może być decyzja Przewodniczącego Rady Miasta. Tak 
panie Prawniku? Proszę mi powiedzieć prawnie, że jeżeli jest to budżet, czy musi 
to być konsultowane przez Komisję Budżetu  i Skarbu? 
 
Winicjusz Wuwer 
Powinno być. 
 
Piotr Szereda 
Myślę, że Komisja Budżetu i Skarbu jest za dwa miesiące. Dobrze dziękuję bardzo. 
Przechodzimy do głosowania nad projektem uchwały bez poprawki.                            
Kto jest za przyjęciem bez poprawki uchwały w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.105.2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za: 20, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok   
 
Opinie wszystkich Komisji RM– pozytywne.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.106.2022 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok , została podjęta głosami: za- 21, przeciw – 
0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
Opinia Komisji Rodziny i Polityki Społecznej– pozytywna. 
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Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.107.2022 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 
aptek ogólnodostępnych na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój została 
podjęta głosami: za- 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2022-2024  
  
Opinie Komisji Rodziny i Polityki Społecznej oraz Budżetu i Skarbu– pozytywne.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.108.2022 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2022-2024  
została podjęta głosami: za- 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustanowienia Nagrody Gospodarczej 
Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój   
  
Opinie Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia oraz Budżetu i Skarbu– 
pozytywne.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.109.2022 w sprawie ustanowienia Nagrody Gospodarczej 
Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój  została podjęta głosami: za- 23, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu. 
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Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów   
  
Opinie Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Budżetu i Skarbu - pozytywne.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.110.2022 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów została podjęta głosami: za- 22, przeciw 
– 0, wstrzymujących się – 1. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Sesji 
Rady Miasta na II półrocze 2022r. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.111.2022 w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy 
Sesji Rady Miasta na II półrocze 2022r. została podjęta głosami: za- 22, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady 
Miasta na II półrocze 2022r. 
  
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.112.2022 w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji 
Rady Miasta na II półrocze 2022r., została podjęta głosami: za- 23, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad zwrotu wydatków za 
świadczenia z pomocy społecznej z zakresu zadań własnych   
  
Opinie Komisji Rodziny i Polityki Społecznej oraz Budżetu i Skarbu– pozytywne.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.113.2022 w sprawie szczegółowych zasad zwrotu 
wydatków za świadczenia z pomocy społecznej z zakresu zadań własnych  
została podjęta głosami: za- 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 
w Gminie Jastrzębie-Zdrój, w roku szkolnym 2022/2023   
  
Opinie Komisji Edukacji oraz Budżetu i Skarbu– pozytywne.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.114.2022 w sprawie określenia średniej ceny jednostki 
paliwa w Gminie Jastrzębie-Zdrój, w roku szkolnym 2022/2023  została 
podjęta głosami: za- 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług 
świadczonych przez miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi   
 
Opinie Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Budżetu i Skarbu pozytywne.  
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Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.115.2022 w sprawie określenia rodzaju dodatkowych 
usług świadczonych przez miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi   
  została podjęta głosami: za- 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 2. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.    
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania imienia Przedszkolu Specjalnemu 
w Jastrzębiu-Zdroju   
 
Opinia Komisji Edukacji – pozytywna. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.116.2022 w sprawie nadania imienia Przedszkolu 
Specjalnemu w Jastrzębiu-Zdroju   została podjęta głosami: za- 22, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Arki Bożka – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.117.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu Arki Bożka  
– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój została podjęta głosami: 
za- 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
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Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Barbary – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój 
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.118.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu Barbary 
 – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój została podjęta 
głosami: za- 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Bogoczowiec – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.119.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu 
Bogoczowiec – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 została podjęta głosami: za- 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 35 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Chrobrego – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
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w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.120.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu Chrobrego 
– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  została podjęta 
głosami: za- 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Gwarków – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.121.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu Gwarków – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  została podjęta głosami: 
za- 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 37 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Jastrzębie Górne 
i Dolne – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.122.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu Jastrzębie 
Górne i Dolne – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
została podjęta głosami: za- 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 38 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
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przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Morcinka – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.123.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu Morcinka – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  została podjęta głosami: 
za- 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 39 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Pionierów – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.124.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu Pionierów 
– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   została podjęta 
głosami: za- 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 40 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Przyjaźń – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój 
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
 
Uchwała nr VIII.125.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu Przyjaźń – 
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jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój została podjęta głosami: 
za- 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 41 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Staszica – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój 
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.126.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu Staszica – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój została podjęta głosami: 
za- 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 42 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Tuwima – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.127.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu Tuwima – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój została podjęta głosami: 
za- 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 43 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Zdrój – jednostce 
pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój 
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Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.128.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu Zdrój – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój została podjęta głosami: 
za- 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 44 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Złote Łany – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.129.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu Złote Łany 
– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  została podjęta 
głosami: za- 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 45 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Zofiówka – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.130.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu Zofiówka 
– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój została podjęta głosami: 
za- 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
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Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 46 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu 1000-lecia 
Szeroka – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój 
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.131.2022 w sprawie nadania statutu Osiedlu 1000-lecia 
Szeroka – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój została podjęta 
głosami: za- 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 47 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwu Borynia – 
jednostce pomocniczej Miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.132.2022 w sprawie nadania statutu Sołectwu Borynia 
– jednostce pomocniczej Miasta Jastrzębie-Zdrój  została podjęta 
głosami: za- 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 48 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwu Bzie – jednostce 
pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
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 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.133.2022 w sprawie nadania statutu Sołectwu Bzie – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój została podjęta głosami: 
za- 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 49 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwu Moszczenica – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.134.2022 w sprawie nadania statutu Sołectwu 
Moszczenica – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój została 
podjęta głosami: za- 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 50 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwu Ruptawa – 
Cisówka – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.135.2022 w sprawie nadania statutu Sołectwu Ruptawa  
– Cisówka – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  została 
podjęta głosami: za- 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 51 do niniejszego 
protokołu. 
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Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwu Skrzeczkowice 
– jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.136.2022 w sprawie nadania statutu Sołectwu 
Skrzeczkowice – jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  została 
podjęta głosami: za- 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 52   do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwu Szeroka – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój   
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.137.2022 w sprawie nadania statutu Sołectwu Szeroka – 
jednostce pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój    została podjęta głosami: 
za- 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 53 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla 
Gminy Jastrzębie-Zdrój na lata 2022 – 2026   
 
Opinie Komisji Rodziny i Polityki Społecznej oraz Budżetu i Skarbu– pozytywne.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
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w proponowanym brzmieniu?  
 
 
Uchwała nr VIII.138.2022 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 
Rodzinie dla Gminy Jastrzębie-Zdrój na lata 2022 – 2026 została podjęta 
głosami: za- 23, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 54 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu na nieruchomościach gruntowych, stanowiących własność 
Gminy Jastrzębie-Zdrój, położonych w Jastrzębiu-Zdroju w rejonie ul. Prostej                           
i ul. Leśnej 
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej– pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.139.2022 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyła na nieruchomościach gruntowych, stanowiących 
własność Gminy Jastrzębie-Zdrój, położonych w Jastrzębiu-Zdroju w 
rejonie ul. Prostej i ul. Leśnej została podjęta głosami: za- 23, przeciw – 
0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 55 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w Jastrzębiu-Zdroju   
 
Opinia Komisji Kultury Sportu i Turystyki - pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.140.2022 w sprawie nadania statutu Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w Jastrzębiu-Zdroju  została podjęta głosami: za- 23, przeciw 
– 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
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Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 56 do niniejszego 
protokołu. 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXVIII/609/2005 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 stycznia 2005r. w sprawie ustalenia 
sposobu sprawiania pogrzebu osobom do tego uprawnionym przez miasto 
Jastrzębie-Zdrój  
 
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej – pozytywna. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.141.2022 w sprawie uchylenia Uchwały Nr 
XXVIII/609/2005 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 stycznia 2005r. 
w sprawie ustalenia sposobu sprawiania pogrzebu osobom do tego 
uprawnionym przez miasto Jastrzębie-Zdrój została podjęta głosami: za- 
22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.     
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 57 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ronda w mieście 
Jastrzębie-Zdrój  
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej – pozytywna 
Opinia Komisji Kultury Sportu i Turystyki – nie rozstrzygnięta 
 
Piotr Szereda 
Wiele emocji, ale myślę, że uhonorowanie człowieka za działalność na rzecz 
naszego miasta, regionu, kraju powinno być poza wszelkimi politycznymi 
uwarunkowaniami. Proponowana nazwa ronda wpisuje się w jednolity i 
konsekwentny układ nazewnictwa ulic, ronda na szlaku głównego ciągu 
komunikacyjnego miasta, Aleja Józefa Piłsudskiego, Aleja Jana Pawła II, Armii 
Krajowej związanego z wolnością, historią naszego miasta, regionu i kraju. W 
kreowany nurt wolnościowy wpisuje się także rondo Władysława Sikorskiego i 
Kardynała Stefana Wyszyńskiego. Propozycja nadania nazwy ronda imieniem 
Ludwika Piechoczka, którego życiorys jednoznacznie świadczy o jego walce o 
wolność naszego miasta, regionu i kraju. Ludwik Piechoczek urodził się 13 kwietnia 
1889 roku w Jastrzębiu Górnym jako syn Jana i Jadwigi z domu Tyman. Po 
zakończeniu Szkoły Ludowej pracował jako górnik w kopalni Donnersmarck w 
Chwałowicach udzielając się jednocześnie w organizacji kulturalno-oświatowej. 
Należał też do ruchu 'Eleusis'. Brał udział w I wojnie światowej walcząc na froncie 
zachodnim m.in. nad Marną i Sommą. Ranny w listopadzie 1917 roku został 
zwolniony ze służby wojskowej. Po zakończeniu wojny współuczestniczył w 
zakładaniu Polskiej Organizacji Wojskowej Górnego Śląska w powiecie rybnickim. 
Uczestniczył w trzech Powstaniach Śląskich. W dwóch pierwszych pełnił funkcję 
dowódcy II Bataliony w 2 pułku Strzelców Rybnickich. Natomiast w III powstaniu 
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był w dowództwie Grupy 'Południe'. Szczególnie zasłużył się w dniach bitwy pod 
Olzą, gdzie zorganizował rozproszone już jednostki powstańcze i doprowadził je do 
zwycięskiego kontrataku. Posiadał stopień podporucznika wojsk powstańczych. W 
okresie plebiscytu brał czynny udział w kampanii plebiscytowej oraz organizował 
wiece narodowe, pełnił także funkcję zastępcy komisarza plebiscytowego, a po III 
powstaniu został przewodniczącym komisji ds likwidacyjnych trzeciego powiatu 
Związku Powstańców. W 1924 roku został Prezesem Zarządu Powiatowego Związku 
Powstańców Śląskich i piastował to stanowisko aż do 1939r. Był także 
przewodniczącym Rady Okręgowej Związków Zawodowych w Katowicach oraz 
wiceprzewodniczącym ZG Związku Zawodowego Robotników Przemysłu 
Górniczego. Był Posłem II i III kadencji Sejmu Śląskiego, a w latach 1935-19 38 
Posłem na Sejm Rzeczypospolitej IV kadencji. Związany z Narodowo-
Chrześcijańskim Stronnictwem Pracy i Obozem Zjednoczenia Narodowego. W 1934 
wydał w Rybniku broszurę pt. 'Powiat rybnicki w czasie Powstań Śląskich'. Przed 
wybuchem II wojny światowej współpracował z Wojskiem Polskim, Strażą 
Graniczną nad zorganizowaniem Obrony Narodowej w powiecie rybnickim i 
wodzisławskim. Kierował także manifestacją antyhitlerowską. W dniu wybuchu 
wojny udał się na wschód skąd powrócił późną jesienią zatrzymując się u siostry 
w Jastrzębiu. Tam też został aresztowany przez Gestapo 22 października 1940 roku 
i przewieziony do aresztu w Rybniku, a stamtąd 8 grudnia 1940 roku do KL 
Auschwitz, gdzie zginął 8 stycznia 1941 roku. Został odznaczony Orderem Virtuti 
Militari V klasy, Krzyżem Oficerskim Orderu Odrodzenia Polski 1929, Krzyżem 
Niepodległości, oraz Krzyżem na Śląskiej Wstędze Waleczności i Zasługi. W lipcu 
2004 roku Prezydium Sejmu RP IV kadencji podjęło inicjatywę uczczenia pamięci 
posłów Sejmu- ofiar II wojny i okupacji poprzez umieszczenie w głównym holu 
gmachu Sejmowego tablicy pamiątkowej z nazwiskami, oraz datą i miejscem 
śmierci. Znajduje się na niej także nasz rodak Ludwik Piechoczek. Szanowni 
państwo życiorys nie kłamie. Stwierdzone przez historyków i proszę żeby mój 
wniosek mój projekt uchwały został dzisiaj przyjęty. 
 
Jarosław Potępa 
Życiorys na pewno piękny, bardzo bogaty, można by obdzielić kilka, a nawet 
kilkanaście osób. Z drugiej strony wydaje mi się, że kilkanaście osób w mieście też 
byśmy znaleźli o podobnym życiorysie. Chociażby powstańcy, osoby które zginęły 
w Katyniu, zamordowani policjanci. Nie będziemy teraz tutaj szukać tych nazwisk, 
bo byśmy je znaleźli. Jedno jest tylko przykre w tym wszystkim, że mamy uchwałę 
która po prostu nie powinna być głosowana, bo jest niezgodna z prawem i to jest 
jedyny problem. W tym momencie 15 minut temu odrzuciliśmy poprawkę, którą 
pan Prezydent chciał wnieść, bo jesteśmy praworządni bo nie robimy żadnych  
ustępstw. Dzisiaj nie ma ustępstw, więc ja myślę, że niech to będzie taki moment, 
że faktycznie nie robimy żadnych ustępstw.  
 
Piotr Szereda 
A ja myślę że jest to moment na opamiętanie się.  
 
Andrzej Matusiak 
Proszę państwa tego typu uwagi pana Potępy tutaj itd., to tylko chodzi o to, żeby 
odwlec. Proszę państwa o tej uchwale już mówimy od dłuższego czasu i uważam, 
że teraz jest faktycznie odnośnie tego głosowania, kto jest za tym żeby faktycznie 
rondo nosiło nazwę Piechoczka i to jest proszę państwa jednoznaczny wyznacznik. 
Jeżeli proszę państwa się okaże, że ta uchwała jest wadliwa, to poprawimy ją, ale 
zobaczymy, czy są tutaj radni, którzy faktycznie doceniają naszych bohaterów, bo 
to będzie jedyne świadectwo. 
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Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Głosowanie radnych: za- 10, przeciw – 11, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada nie przyjęła uchwały   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 58 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, położonej przy ul. Rostków   
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej - pozytywna.  
 
Michał Urgoł 
Czy mógłbym prosić o dwa słowa na temat projektu o którą działkę chodzi, bo na 
naszej Komisji nie była procedowana 
 
Joanna Gorzelak – Kierownik Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego 
To jest ta działka, na której znajduje się Biedronka wraz z parkingiem i jest 
przejazd w stronę ul. Niepodległości i to jest ta działka po lewej stronie. Obok 
dawnego Kościoła w Bziu. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.142.2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 
drodze przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej 
własność Miasta Jastrzębie-Zdrój, położonej przy ul. Rostków została 
podjęta głosami: za- 23, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 59 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Miasta 
Jastrzębie-Zdrój położonej przy ul. Kombatantów  
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej - pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
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Uchwała nr VIII.143.2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 
drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 
Miasta Jastrzębie-Zdrój położonej przy ul. Kombatantów została podjęta 
głosami: za- 23, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 60 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, położonej przy ul. Sielskiej   
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej - pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.144.2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 
drodze przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej 
własność Miasta Jastrzębie-Zdrój, położonej przy ul. Sielskiej  została 
podjęta głosami: za- 23, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 61 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości stanowiących własność Miasta Jastrzębie-Zdrój odpłatnymi 
służebnościami gruntowymi oraz drogową     
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej - pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.145.2022 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości stanowiących własność Miasta Jastrzębie-Zdrój 
odpłatnymi służebnościami gruntowymi oraz drogową została podjęta 
głosami: za- 23, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 62 do niniejszego 
protokołu. 
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Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych 
warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne 
usamodzielnienie  
 
Opinie Komisji Rodziny i Polityki Społecznej oraz Budżetu i Skarbu – pozytywne.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.146.2022 w sprawie określenia wysokości oraz 
szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego 
na ekonomiczne usamodzielnienie  została podjęta głosami: za- 22, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 63 do niniejszego 
protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi osoby fizycznej 
 
Opinia Komisji Skarg Wniosków i Petycji – pozytywna. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VIII.147.2022 w sprawie rozpatrzenia skargi osoby fizycznej 
została podjęta głosami: za- 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 5. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.     
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 64 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad .10. 
Zatwierdzenie wniosków Komisji Rady Miasta. 
 
Angelika Garus-Kopertowska  – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków           
Do Komisji Uchwał i Wniosków wpłynął wniosek Klubu Radnych Prawa  
i Sprawiedliwości z dnia 23 czerwca 2022 roku następującej treści: 
 
„Na szkolenie dzieci i młodzieży w ramach pożytku publicznego przeznaczyć w 
budżecie na 2023 rok kwotę 1 mln zł”  
 
Wniosek podpisany jest przez  ośmiu radnych. 
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Andrzej Matusiak 
Trzy lata temu była kwota 960 tys. zł, decyzją Prezydenta i Radnych Platformy 
Obywatelskiej została obniżona do 600 tys. zł. Dzisiaj mieliśmy spotkanie z 
czołowymi Klubami i jednoznacznie Kluby stwierdzają, że te środki są zbyt małe 
dla tych Klubów. 360 tys. zł, to jest 1/3 zabranych środków finansowych. Powiem 
tak, dzięki temu, że jest Fundacja JSW, która wspiera stowarzyszenia, te 
stowarzyszenia jeszcze istnieją. Natomiast również z tych środków korzysta 
Miasto. Uważam, że stać nas na to właśnie żeby na szkolenie dzieci i młodzieży 
przekazać ten milion złotych. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
  Kto jest za przyjęciem wniosku w proponowanym brzmieniu?  
 
Wniosek w sprawie  przeznaczenia w budżecie na 2023 rok kwoty 1 mln 
zł.  na szkolenie dzieci i młodzieży w ramach pożytku publicznego  został 
podjęty głosami: za- 12, przeciw – 0, wstrzymujących się – 8. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
- Stwierdzam, że Rada przyjęła wniosek większością głosów.     
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 65 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
Szanowni radni tutaj pani Przewodnicząca Alina Chojecka przypomina i faktycznie, 
żebyśmy nie zapomnieli, że jeżeli chodzi o składanie wniosków do budżetu mamy 
czas do końca lipca, żeby o tym nie zapomnieć żeby później nie było jakiś 
nieporozumień i nie po czasie. Ja ze swojej strony deklaruję, że jeżeli chodzi o 
terminy będę teraz bardzo mocno wszystko przestrzegał. 
 
Ad .11. 
Zakończenie obrad Sesji. 
 
Piotr Szereda - Przewodniczący  Rady Miasta   
Dziękuję bardzo za przybycie i pracę na Sesji, zamykam VIII Sesję Zwyczajną.  
 
 
 
Protokołowała 
Agnieszka Bąk 
 
 
 


